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OBČANOV
Spori ob novih 
najemninah
lovori direktor stanovanjskega podjetja Bežigrad

V zvezi z novimi najemninami za stanovanja in retroaktivnostjo plačevanja 
~~ veljavnostjo novih najemnin za nazaj od 1. avgusta 1965, je med občani precej 
negodovanja in hude krvi. Da bi si nalili čistega vina ob tem vprašanju, smo 
zaprosili za pogovor direktorja Stanovanjskega podjetja Bežigrad, Jožeta Crnuglja. 
p°djetje upravlja s približno 1000 hišami v družbeni lasti oziroma s približno 
4000 stanovanji.

•Premnogim našim obf-a- 
J>°m ne gre v račun retroak 
bvnost plačevanja novih na- 
Jrmnin za stanovanja. Pa tu 
d' višina najemnin je za mar- 
*|koga težko sprejemljiva. 
Judi mi imamo ob vsem tem 
IflH* težave, ker večina ljudi 
ni‘ razume, da gre pri plače. 
Vanju za nazaj v resnici sa- 
!»» za akontacije. Seveda, ko 
P' treba seči nekoliko globlje 
v žep kol doslej in to Se za 
nazu.i. ni prijetno.

'•aše podjetje je pripravlje- 
n°, da se z vsakim posamez
nikom posebej pogovori, ka- 
ko bj lahko odplačeval povi- 
*an« najemnino za nazaj: na 
■d mesece, na pol leta, ob 
letu ... kakor se bomo dogo
vorili. Vsak spor ali nespo- 
eazum, ki ga bo mogoče re- 
*;'> bomo proučili in rešili 
„ ..svojih močeh in v mejah 
asih pristojnosti. Posebno, 

k?. Prišlo do spora zaradi 
akršnekoli napake podjetja 

■vu' prav nazadnje si bo-
0 Pač morali pomagati s

sodiščem.
n vseh teh negodovanj in 
^sporazumov prav gotovo ne
1 Pdšlo, ko bi bili občani 

"•vočasno obveščeni in se- 
(,,ai’jeni ne samo z novim 
^novanjskim zakonom, tem- 
, c tudi s posameznimi kon-
vetnimi določili, če bi se 

v "knpaj rešilo že lani no. 
(jj., ,1>ra alj najkasneje decem 
ina.,ne8eca. Vse zaostrovanje 
bar'U**a kri okrog novih sta- 
la 11 ki prav gotovo odpad-

V|‘'na občanov se ni kdo 
p„ . ai Prida ozirala na novi 
st,'S (ponovno točkovanje 
trebavanjl. Šele zdaj, ko je 
plač..) v denarnico in
lo nckaj več, se je zače-

'•atikali.
_fvkoli bo pač potrebno
s*ahih ' t>” ,,r' dobrih ali
Klad 1 stanovanjih. bomo po- 
komi^. P0novni ogled super- 

ponovno oce

nila stanovanje, saj je to ta
ko v našem kot v interesu 
občanov, nosilcev stanovanj
ske pravice.

Do nesporazumov oziroma 
sporov prihaja največ v več
jih novih stanovanjskih stav
bah, v katerih stanovalci po
stavljajo pripombe na bolj 
ali manj solidna gradbena in 
obrtniška dela. Toda mi gle
damo, kakšna bi hiša morala 
biti, zakaj reklamacije na kva
liteto gradbenih storitev po 
določenem času zastarajo. 
Bes pa je, da je precej novih 
stavb zgrajenih zelo nesolid
no. In tu je potem kamen 
spotike.

Zaradi delno spremenjenega 
sistema točkovanja so stare 
hiše nekaj pridobile na vred
nosti, včasih pa se to zgodi 
tudi pri novejših.

Stroški poslovanja našega 
podjetja znašajo 5 odstotkov^ 
od celotne stanarine, ki jo 
dobimo, in so razmeroma niz
ki, če se ozremo na druge 
občine: Vič okrog 13 odstot
kov, Center 17 odstotkov, ši
ška 15 odstotkov itd. Na okro
glo imamo za 19 milijard sta
rih dinarjev premoženja r- 
stanovanjske hiše v družbe
ni lasti.

Odločbe o novih najemni
nah nismo mogli izdati po
prej, kar nam očitajo občani, 
ker smo šli v ponovno točko
vanje (prvo je bilo 1959. leta)

šele lani 10. decembra. Prej 
to ni bilo mogoče, ker še ni
so bili znani kriteriji za no
vo točkovanje stanovanj.«

MILAN GERŽELJ 
IZVOLJEN ZA 
PODPREDSEDNI
KA MESTNEGA 
ODBORA 
SINDIKATOV

Za podpredsednika mestne
ga odbora sindikatov v Ljub
ljani so izvolili Milana Gerže 
Ija, predsednika bežigrajske
ga občinskega sindikalnega 
sveta. V odboru sta iz Beži
grada še Majda Poljanšek in 
Vinico Vrbec. Prva naloga 
mestnega odbora sindikatov 
bo preštudirati nadaljuo or 
ganizacijsko shemo, da bodo 
sindikati bolj učinkoviti. Oh 
ravnavali bodo probleme, ki 
so skupni mestu, zlasti še ko
munalo, družbene službe itd.

STATISTIKA O BEŽIGRADU

MED NAJBOLJ RAZVITIMI 
OBČINAMI V SLOVENIJI

Po narodnem dohodku na prebivalca je bežigraj
ska občina na tretjem mestu v Sloveniji. Lani je 
odpadlo na Bežigrajčana 728.000 starih dinarjev na
rodnega dohodka. Na prvem mestu je seveda občina 
Ljubljana-Center (1,475.000 starih din), sledi pa ji 
šiška (756.000 starih din). Podatki še za nekatere 
druge občine: Ljubljana — Moste-Polje 714.000 st. din 
narodnega dohodka na prebivalca, Ljubljana—Vič
392.000 starih din, Kranj 690.000 starih din, Celje
658.000 starih din, Maribor—Center 588.000 starih din, 
Maribor—Tezno 501.000 starih din, Maribor—Tabor
446.000 starih din, Domžale 570.000 starih din, Koper
482.000 starih din. Najmanjši narodni dohodek na 
prebivalca je v občini Lenart (107.000 starih din)

Po proračunskem dohodku na prebivalca je beži
grajska občina na drugem mestu v Sloveniji. V ob
čini Center odpade na prebivalca 132.000 starih din 
proračunskega dohodka, za Bežigradom 63.000 starih 
din, v šiški 60.000 starih din, v Mostah 53.000 starih 
din in na Viču 43.000 starih din. Podatki še za neka
tere občine: Maribor—Center 45.000 starih din, Mari
bor—Tezno 29.000 starih din, Maribor—Tabor 33.000 
starih din, Kranj 51.000 starih din, Celje 40.000 starih 
din, Domžale 40.000 starih din, Koper 49.000 starih 
din. Najmanjši proračunski dohodek na prebivalca je 
v občini Lenart (23.000 starih din).

Zanimiv je podatek o otroškem varstvu. Na pr
vem mestu v Sloveniji je ljubljanska občina Center, 
kjer je v vzgojno-varstvenih ustanovah 11,8 odstotka 
otrok. Občina Bežigrad je na drugem mestu (10,5 od
stotka otrok v vzgojnovarstvenih ustanovah). V Mo
stah je v otroškovarstvenih ustanovah 9,2 odst. otrok 
in na Viču 3,3 odst., v mariborskih občinah okrog 
5 odst., v Kopru 7,5 odst. Najmanj otrok v vzgojno
varstvenih ustanovah ima občina Šmarje (0,3 odst.L 

Ob primerjavi števila zaposlenih žensk pa se po
kaže za Bežigrad še bolj ugodna številka. Za Beži
gradom je zaposlenih 32,7 odst. žensk (v Centru 50,6 
odst.), v drugih občinah, ki imajo manj otrok v 
otroško-varstvenih ustanovah, pa je delež zaposlenih 
žensk višji.

Pretnja vodovodu na
ČrnučahZAVOZLANE KOMUNALNE NAPRAVE

Pet metrov pod tovamo »ELMA« teče talna voda, 
ki ima neposredno zvezo s črpališčem novega črnu
škega vodovoda. Črnuški vodovod oziroma gradnja 
črpališča z osnovnim vodom je veljala 120 milijonov 
starih din, tojia kakor vse kaže, ni bila še dovolj 
proučena.

Samo en liter odpadnega olja, ki bi se zlil v talno 
vodo pod tovarno Elma, za deset let lahko uniči pitno 
vodo iz črpališča!!! Medtem ko en liter bencina uniči 
milijon litrov vode, kakor trdijo strokovnjaki.

Zaščitni ukrepi so torej več 
Kot nujni, če nočemo, da nas 
preseneti masovna okužba, 
epidemija ali kaj podobnega. 
Veselje ob tako težko pribor
jenem vodovodu na Črnučah 
je bilo kaj kratkotrajno.

Posebej aktualno postaja to 
vprašanje zdaj, ko je na dnev
nem redu gradnja kanalizaci
je na Črnučah, ki bo nujno 
morala imeti dvojni sistem:

za fekalne in meteorne vode. 
Razen tega bo treba zgraditi 
tudi čistilne naprave za od
padne vode.

Ce vemo, da je žila talne 
vode samo pet metrov globo
ko pod zemljo in da so jo pri 
kopanju gramoza že skoraj 
načeli, potem smo zares lah
ko v strahu, kaj se bo zgodi-

Nadalj. na 2. strani

VOTITVE POSLANCA
Volivci, ki prebivajo na področjih krajevnih 
skupnosti »Boris Kidrič, Savsko naselje, 
Tomačevo, Šentjakob-Podgorica, Beričevo 
in Dol ter v naseljih Nadgorica, Ježa in 
Dobrava, bodo v nedeljo, 26. junija volili 
poslanca v republiški zbor Skupščine SRS. 
Občinska skupščina je na seji 17. junija 
izvolila za poslanko

NADO PUPPIS,
inž. agronomije v Kmetijskem inštitutu. 
Poslanca dokončno izvolijo volivci na nepo
srednih volitvah, ki bodo v nedeljo, 26. ju
nija.
Več o volitvah berite na 9. strani

da bo

5(!E$TN| komite
,K ^VOLJEN

bKaJ .JU*)Uani so ustanoviH 
»tov. '1. komite Zveze komuni- 
»o . taUJajo ga člani, ki 
leji .. "Volili občinski komi- 
čio. banskih mestnih ob-
voIje«r /Je^igrada so bili iz- 
Tone .-Jant7 Železnik,
in iwastn;lk Slavko 

“"ica Jurkovič.

inž.
Umek

Vai komite lio ohravna- 
v«o ki zadevajo
Miniral a",0- hkrati pa k0’ •nitp J"1 delo občinskih ko
**° sev« !nestnili občin, ki bo- 

eda delali Se vnaprej

3.170 garaž 
za 3.590 

avtomobilov
Kakor sporočajo z upra

ve za notranje zadeve 
Ljubljana, je bilo za Be
žigradom lani registrira, 
nih 3.590 osebnih avtomo
bilov. Čeprav nihče ne vo
di natančne evidence, ko
liko garaž imamo za vse 
te avtomobile, pa se ven
darle ve, koliko garaž je 
zgrajenih oziroma za ko
liko je bilo izdano loka
cijsko in gradbeno dovo
ljenje.

Garaže, ki so bile ali 
bodo vsak čas dograjene 
po krajevnih skupnostih: 
»Bežigrad« 500, Savsko na
selje 200, »Boris Kidrič« 
550, »Stadion« 750, »Po
savje« (brez Ježice) 720, 
»Ježica« 100, »Črnuče« 200, 
in v drugih krajih naše 
občine 150.

Po tej približni oceni za 
več kot 400 avtomobilov ni 
garaž.



Prijeten kotiček v Stožicah Črne gradnje
Od stadiona pa vse do Ru

skega carja ni ob Titovi ce
sti nobenega gostišča z vr
tom. »To je bil vzrok«, pra
vi Janez Dremelj, odbornik 
iz Sto&ic, »da smo se odloči
li za poletni vrt ob samopo
strežni trgovini »Prehrane« v 
Stožicah. V začetku smo bili 
skeptični. Vedeli smo, da bo- 
do gostje prišli: prijetno je 
na vrtu popiti čašo vina ali 
piva, toda takšnega obiska, 
kot je sedaj ob sobotah, res
nično nismo pričakovali. Sam 
sem se zanimal in drezal to
liko časa, da smo uredili 
vrt. . .«

Janeza Dremlja seveda ni 
treba več predstavljati. Več
krat smo že pisali o njem, 
za Stožice je veliko naredil. 
Tudi tokrat, pri gostinskem 
vrtu, ima nedvomno levji de
lež. V največjem blatu, ko 
so buldožerji s težavo rili po 
blatu, je iz blata sam vlekel 
cestne robnike, da jih valjar 
ne bi zdrobil. Nalagal jih je 
v samokolnico in vozil na 
varno, za trgovino. Letošnjo 
pomlad pa so jih lepo vgra
dili na vrtu.

O vrtu, ki ga prav radi obi
skujejo upokojenci s kartami 
v rokah, možaki s kroglami 
za balinanje mladeniči in 
mla lenke z nabrušenimi pe
tami je Janez takole pripove
doval:

»Vrt še ni dokončan. Pred 
dnevi smo jx>sadili grmičevje, 
ki smo ga šli iskat v Kam
nik. Vse se ni prijelo, zato 
bomo sadili še jeseni. Ta
krat bomo posadili tudi ži
vo mejo, ki bo z leti prera
sla sedanjo žično ograjo. Le
to bomo potlej odstranili. Ra
di bi, da bi živa meja čim 
prej obrasla naš vrt, da bi 
bil lepo zaključena celota. Za
enkrat pa smo morali vse 
obdati z ograjo zato, da 
nam ne bi pomendrali vse 
trave.

Zadovoljen sem, da se ni
smo strinjali z ■ načrti inže
nirjev, ki so predlagali, da 
bi morali ves prostor od sa
mopostrežne trgovine pa do 
ceste, zavarovati. Mi smo ga 
uredili po svoje in je sedaj 
mnogo bolj prijetno; dve 
stopnički ali pa ena sama, pa, 
tudi ni nobena težava. Pamet
no je bilo tudi to, da smo 
pustili del prejšnje betonske 
plošče, saj sedaj odlično slu
ži za polkrožno plesišče «

Da stegenski vrt ni od 
muh ali som sebi namen, ka
žejo številke o prometu ob 
•obotah.

Prvo soboto so Stoženčani
pa tudi ljudje od drugod za
upali natakarici le 96.000 din. 
2e naslednjo soboto je pro
met porasel na 150.000 din, 
tretjo soboto pa so gostje 
pojedli in popili že kar za
251.000 din. K številnemu 
obisku pa seveda ne prispe
vajo le čevapčiči, marveč tu
di »Dobri znanci«, ki tu vle
čejo domače viže vsako so
boto od sedme zvečer pa do 
pol polnoči, ko je na vrtu 
ples.

Vrt pa ni zaseden le po
poldne in ob večerih, marveč 
tudi dopoldne, ko pridejo na 
malico delavci iz bližnjih 
podjetij in gradbišč. »Prehra
na« je vrt opremila, postavi
la je mize in stole, ostalo pa 
so naredili Stoženčani sami.

Kot vse kaže, pa je vrt 
že sedaj premajhen. Zato že 
razmišljajo, kako bi ga po
večali, zadaj za samopostrež
no trgovino. 67 miz, kolikor 
jih imajo sedaj, je ob sobo
tah že zdavnaj premalo. Pa 
čeprav so vrt komaj odprli.

Milijon za dom na Mali planini
Svet za družbeni plan in finance naše ob

činske skupščine je na predlog skupščine odo
bril milijon starih dinarjev za dograditev pla
ninskega doma na Mali planini.

Plašča za novi dom je zabetonirana, pa tu
di zemeljski električni kabel, dolg okrog 300 
metrov, je že položen.

Izredno aktivni črnuški planinci delajo vse 
proštov 61 j no in so si pravkar omislili za grad
njo svojega doma na planini vibrator, poseben 
stroj za izdelovanje betonskih zidakov, kar bo 
pocenilo gradnjo skoraj za polovico. Prevoz 
vsega materiala po žičnici je namreč zelo drag 
— 30 din za kilogram tovora! Vse zidake si 
bodo tako naredili sami na gradbišču.

Razen vibratorja so si omislili tudi drobi- 
| lec kamenja. Šolski otroci bodo skupaj znosili
| kamenje, potem ga bodo zdrobili in material
i za zidake in betoniranje bo pripravljen.

Črnuško planinsko društvo je izredno de- 
. lavno in lahko vsem drugim organizacijam 

3 služi za zgled. Z malo denarja, toda pridnimi 
| rokami bodo zgradili svoj dom na Mali pla

nini. Zdaj računajo, če ne pride nič nepredvi- 
* denega vmes, da bo dom pod streho do jeseni.
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ob Savi

Pretnja vodovodu
Nadalj. S 1. Strani nisti’ so razpravljali o siste- 

' mu kanalizacije na Črnučah
lo, če ne bomo nevestne*™ ob aP^tevanju nujnih ukre-
stopili na prste.

Kaj se bo zgodilo, če bo na 
Črnučah zaradi nezdrave vo
de izbruhnila epidemija? Pit
no vodo bodo morali voziti 
na Črnuče s tovornjaki iz 
Ljubljane ali pa od kod dru
god!

Vsa nadaljnja gradnja sta
novanj in drugih objektov na 
Črnučah je zdaj odvisna 
predvsem od dokončne ure
ditve vodovoda in kanaliza
cije.

Torej, če bomo na Črnučah 
sploh še hoteli graditi, po
tem bomo morali najprej za
gotoviti vire financiranja za 
temeljito in trajno ureditev 
izvirov zdrave pitne vode in 
ureditev kanalizacije, da ne 
bo ta skrb kot Damoklejev 
meč neprestano visela nad 
črnuškimi občani.

Na posebnem sestanku v 
zvezi z gradnjo kanalizac je 
na Črnučah, ki so se ga ude
ležili strokovnjaki z republi
škega sekretariata za urbani
zem, zavoda za zdravstveno 
varstvo SRS, za kanalizacijo, 
Mestnega vodovoda in urba-

pov za zaščito pitne vode, o

Krajevne skupno
sti prispevale za 
počitniško bazo

Koordinacijski odbor beži
grajskih krajevnih skupnosti 
je podaril počitniški bazi v 
Umagu televizor in radio apa
rat. Posamezne krajevne 
skupnosti pa so dale še 27 
odej in 45 rjuh (Krajevna 
skupnost »Boris Kidrič« 10 
odej in 20 rjuh, Stožice 5 
odej. Stadion 5 odej in 20 
rjuh, Črnuče 5 odej in 5 rjuh 
ter Dol dve odeji). Komisija 
za počitniška letovanja mladi
ne je krajevnim skupnostim 
zelo hvaležna za to darilo, saj 
so zbrali blago kar na lastno 
pobudo.

DOPISUJTE!

možnostih za zaščito črpali
šča in stanovanjske gradnje 
v Podborštu.
Na sestanku so med drugim 

menili, da v kratkem nikakor 
ne moremo računati ha pove
zavo črnuškega vodovoda z 
mestnim, ker so črpališča v 
Klečah že zdaj preobremenje
na. Vodo za Črnuče bo pač 
potrebno zajemati tam, kjer 
je zdaj črpališče, ali pa po
iskati novo črpališče vzhod
no od obstoječega.

Gradnja kanalizacije v juž
nem predelu Črnuč bo rešila 
vprašanje odpadnih voda in 
s tem vsaj deloma vprašanje 
zaščite obstoječega črpališča. 
Nadaljnje izkoriščanje gra
moznice v neposredni bližini 
črpališča pa bo lahko nevar
no za izvir pitne vode, zakaj 
gramoz tu kopljejo že v prvi 
plasti blizu talne vode.

Za zaščito pitne vode iz čr
pališča je potrebno, da indu
strija v bikini še posebno 
skrbi za zmanjšanje nevarno
st] okužbe talne vode (čistil
ne naprave, lovilci maščob 
ipd.) Posebno nevarna so raz
na olja in nafta. Potrebno bo 
določiti zaščitni pas okrog čr
pališča in ga uzakoniti.

Že pred drugo svetovno voj
no so se za Savo v spodnjih 
Stožicah in v Tomačevem po
javile prve barake z naseljen
ci, ki niso imeli sredstev, da 
bi si v pošteno grajenih hi- 
šah plačevali stanovanja. Med 
vojno so Italijani iz varnost
nih razlogov te barakarje 
pregnali, takoj prva povojna 
leta pa so se barake zopet po
javile. Petnajst let že stanu
jejo nekateri samotarji pa tu
di nekaj' družin je med njimi, 
v zemljankah in barakah iz 
pločevine, strešne lepenke in 
lesa. Teh barak pa je vsako 
leto več. Medtem ko jih je 
bilo lansko pomlad še 17, jih 
je letos že več kot 30. Posto
pek pred graditvijo je zelo 
enostaven: posekajo bližnje 
grmovje, zravnajo zemljišče 
in iz starega lesa, brun, ope. 
ke in pločevine, to je materi
ala, ki ga dobe na opuščenih 
gradbiščih, zlasti pa v zane
marjenem filmskem mestu 
pri Zalah, postavijo barako. 
Naselje, ki je razmetano po 
vsej dolžini tako imenovane, 
ga Mačevskega boršta in ob 
Savi, nima ne urejene pitne 
vode, ne elektrike, celotno na
selje ima eno samo hišno šte
vilko — vsa pošta za naseljen, 
ce se zbira v gostilni sredi 
Tomačevega. Od vseh družin 
in samcev so samo štirje taki 
primeri, kjer bi lahko upošte
vali črno in divjo gradnjo. 
Vsem ostalim so podjetja, 
kjer so zajMsleni, že večkrat 
ponujala stanovanja, pa jih iz 
tega ali onega razloga niso 
sprejeli. Seveda je nelcaj pri
merov tudi ko stanovanj ne 
morejo vzeti, saj niso nikjer 
zaposleni, ker raje žive iz rok 
v jista, nabirajo odpadni ma
terial, ga prodajajo, hranijo 
pa se po gostilnah. Seveda so 
ti prebivalci občani kot smo 
občani vsi. Z žalostjo gleda
mo občani na njihovo življe
nje, toda pomagati se kaj več 
ne da. Podjetja gradijo stano
vanja za svoje uslužbence in 
delavce. Podjetja tudi dajejo 
kredite za gradnjo stanovanj. 
Ce bi med prebivalci toma
čevskega naselja izsledili pri
mer, da družina čaka na 
ugodno rešeno vlogo več ko 
5 let, bi tq primer objavili in 
poklicali za odgovor podjetje, 
ki ni upoštevalo kritičnega 
stanovanjskega primera svoje
ga delavca in njegove družine. 
Občina pa nima sredstev, da 
bi gradila stanovanja, zlasti

»Letošnja matura je 
malo bolj zasoljena kot 
je bila prejšnja leta« nam 
je povedala direktorica I. 
gimnazije za Bežigradom 
Štefka Sever. -— »Na naši 
gimnaziji dela letos ma
turo 131 četrtošolcev. Vsi 
delajo pismeno nalogo iz 
slovenskega jezika in še 
iz tujih jezikov, to so: 
angleščina, francoščina in 
ruščina ali matematike. 
Izbira druge pismene na
loge je odvisna od proste
ga tretjega predmeta,« .je 
še dodala direktorica »če 
dijak ustno odgovarja iz 
predmeta naravoslovno —

1 matematične skupine, pi. 
še nalogo iz tujega jezi. 
ka in seveda obratno: če 
je njegov prosti predmet 
iz humanistične grupe, pa 
mora vzeti matematiko.« 
Povprašali smo še koliko 
četrtošolcev je odličnih. 
— »Le devet,« nam je po
vedala Severjeva, »toda ti 
so laliko oproščeni ustne
ga dela mature, če obe 
nalogi pišejo za odlično 
oceno«.

NA SLIKI: V fizikalni 
predavalnici med nalogo 
iz matematike.

Foto: K. Dolenc

Letos 131 maturantov na bežigrajski gimnaziji

2 ZBOR OBČANOV

nima sredstev za tiste, ki-še 
včeraj niso bili njihovi obča
ni, danes pa so prišli od ne
kod in si na področju občine 
postavili barako.

Ob neki drugi priliki spio 
že lani napisali, da je bara- 
karstvo zlasti razširjeno v be
žigrajski, meščanski in v vi
ški občini, da je samo na pod
ročju krajevne skupnosti Bo
ris Kidrič nad 750 družin, ki 
žive v neprimernih in pretes
nih stanovanjih, hkrati po 
smo napisali, da podjetja, ob
čina in organi z nezmanjša
nim tempom rešujejo posa
mezne probleme, toda da se 
še z večjim tempom kopičijo 
novi. Komaj iz ene barake 
preselijo družino v novo sta
novanje, je v isti baraki že 
več družin. Občina je skoraj 
brez moči in tudi o teh črnih 
in divjih gradnjah bo treba 
sprejeti dokončen sklep. Gre 
za sledeče vprašanje: ne mo
remo dopustiti, da bi občani 
živeli v takšnih stanovanjskih 
in življenskih prilikah, ne mo
remo pa tudi dopustiti samo
voljnih črnih in divjih 
gradenj. jaK

SKUPŠČINA O 
URBANIZMU

Odborniki bežigrajske ob
činske skupščine so na zad
nji seji več kot štiri ure 
razpravljali o urbanizmu. 
Med najpomembnejše odlo
čitve sodi vsekakor sklep, 
da bodo nadaljevali stanova
njsko gradnjo na Črnučah, 
čeprav še ni zgrajena kana
lizacija in je zaradi tega v 
nevarnosti zajetje črnuškega 
vodovoda. Skupščina se je s 
tem zavezala, da bo v pri
hodnje gradnja kanalizacije 
na Črnučah poglavitna nalo
ga pri urejanju komunalnih 
naprav za Bežigradom

Projektivni atelje bo *» 
področje Črnuč čimliitreje 
izdelal potrebno dokumenta
cijo, Stanovanjsko podjetje 
pa bo potlej razpisalo licita
cijo za 80 parcel, namenje
nih za gradnjo individualnih 
hiš, predvsem članov Zveze 
borcev. Vseh parcel na Črnu
čah bo 200. Znižali botlo tu
di komunalni prispevek, se
veda pa bodo z denarjem, ki 
se bo nabral iz tega vira. 
zgradili le najbolj potrebne 
komunalne napravc-

Crnc gradnje — na Črnu
čah in za Bežigradom .jih j® 
precej — bodo tam, kjer j« 
mogoče, uskladili z urbani
stičnimi načrti, vse druge P® 
proglasili za provizorije, kar 
pomeni, da bi jih ob potrebi 
porušili. To velja tudi za no
ve črne gradnje-

Skupščina je opozorila 1“' 
di na pomanjkljivo zakono
dajo in počasno sprejemanje 
predpisov s področja urba
nizma v republiških organih.

ZBOR
OBČANOV
glasilo občinskega od- 

= bora SZDL Ljubljana 
j Bežigrad. Izhaja vsaK 
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i odbor: Miran Blaha
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OBČINSKA SKUPŠČINA JE RAZPRAVLJALA O KMETIJSTVU

ARONDACIJA IN GOZDOVI
Kot je znano, je bilo v ko

rist »Agrokombinata-Emone« 
ba desni strani Save arondi- 
ranih nad 600 ha zemlijšč. Ta 
zemljišča so bila last 850 pri
vatnih lastnikov, zemlja pa 
Je bila deloma obdelovalna, 
deloma so bili travniki, slabši 
Pašniki, slab nižinski gozd in 
goličava. Vse je bilo videti, 
da je arondacija že končana, 
toda tako nekateri forumi kot 
nekateri lastniki z arondacijo 
niso bili povsem zadovoljni, 
zato se je razprava med ob- 
pani o arondaciji na desnem 
bregu Save v korist »Agro- 
kombinata-Emone« ponovno 
razplamtela. Ne gre pri novi 
razpravi za lastništvo, temveč 
za uporabo omenjenega kom
pleksa. »Agrokombinat-Emo- 
na« je imel namreč namen na 
arondiranih povšinah urediti 
Pešnike za živinorejski obrat, 
ajer bi redili živino za pitanje. 
Ce bi hoteli torej na teh po

vršinah urediti pašnike, bi 
morali posekati nižinske go
zdove. Mnogi so bili mnenja, 
da je zemlja tod peščena in 
da gozdovi, pa čeprav slabi, 
varujejo zemljo v poplavnih 
letih pred upostošenjem. 
Strokovnjaki Agrokombinata 
so zatrjevali nasprotno in 
razprava, kdo ima prav, še ni 
zaključena.

Za bralce bo vsekakor zani
mivo, kako je s pritožbami 
arondirancev. S področja Sto. 
žic je bilo namreč 116 odločb 
o pripojitvi zemljišč družbe
nemu kmetijskemu sektorju. 
Od teh odločb je 36 pritožb 
v postopku, 19 primerov se 
nanaša na ugovor glede ka
tastrske kulture v naravi, češ, 
da je katastrska kultura de
jansko gozd, ki pa ni pred
met arondacije. Ostali prime
ri so taki, da prizadeti sploh 
ne pristanejo na arondacijo, 
ker hočejo obdržati isto zem

ljišče za kmetijsko proizvod
njo in odklanjajo vsak spora
zum, zamenjavo in drugo 
ustrezno zemljišče. Odklanja
jo tudi kakršnokoli drugo od
škodnino.

V primerih, ko je sporna 
točka v pritožbi sklicevanje 
pritožnika na kulturo (gozd), 
so ugotavljali v vsakem po
sameznem primeru dejansko 
stanje kulture v naravi. Izka
zalo se je v večini primerov, 
da gre pretežno za kmetijska 
zemljišča z zelo redko zarast
jo z grmovjem in gozdnim 
drevjem. Pri številnih lastni
kih zemljišč je zemlja opu- 
stošena zaradi izkopavanja 
peska, mivke in gramoza. V 
teh primerih bi morali lastni
ki upoštevano zemljišče spra
viti v prejšnje stanje v smis
lu veljavnih predpisov. Glede 
na to, da je dal Agrokombi
nat Emona uradno obljubo.

Težave zaradi dolgov
Iz razgovora z novim podpredsednikom občinske skupščine Ivom Lukežičem 
'n predsednikom sveta za gradbene in komunalne zadeve Ivom Rožnikom, 
0 asfaltiranju cest, gradnji kanalizacije, javni razsvetljavi in vodovodu, na 
l^atko povzemamo naslednje:

Vsa komunalna dejavnost v 
občini se zaenkrat odvi

ja Po naprej zastavljenem 
Planu, in sicer dokaj ugodno.

Asfaltiranje in ureditev Be
ograjske ceste lepo napredu 
J®, čeprav je bilo tu precej1 
uela: rušenje stare stavbe
“Astra«, nadomestna stanova- 
rr urec^tev kanalizacije, itd. 
Dimičeva ulica in Posavske 

s® ulica bosta vsak čas do
končno urejeni, medtem ko je 
-olgerjeva že dokončana. Vo- 
ovodno cesto bodo podaljša- 

*l do križišča s Triglavsko 
bco (kanalizacija), v asfalt- 
' “Plašč« pa jo bodo pre- 

oc,!ekli prihodnje leto.
Zbirni kanal Al bo vsak čas 

ončan, s čimer bomo spra- 
11 »pod streho« dolgoleten 

vria em gradnje osnovnega 
sit Za ureditev kanalizacij- 
n ega omrežja v severnem 
bei lu naSe občine, še pose- 

zaradi številnih novih 
sradenj na tem koncu. 
okV' ^odnjem delu Črnuč.— 

Elme — bomo začeli 
kdd) kanalizacijo. V ta na

men je predvidenih 125 mili
jonov starih dinarjev, ki jih 
bodo prispevali: Elma, Ener- 
goinvest, podjetje Kanalizaci
ja in Stanovanjsko podjetje 
Bežigrad. Sem seveda sodijo 
še redna komunalna sred
stva.

■ Vodovod 
v Šentjakobu

Letos bomo nadaljevali tu
di gradnjo vodovoda proti 
Šentjakobu. Ta gradnja je v 
veliki meri odvisna od red
nega dotoka denarja — 15 
milijonov din je zagotov
ljenih — iz komunalnega pri
spevka občanov, kar obvezu
je potem tudi Stanovanjsko 
podjetje Bežigrad. Gre za 
gradnjo glavnega voda, med
tem ko je detajlna mreža 
stvar posameznikov oziroma 
konzorcija koristnikov, ki naj 
bi prispevali vsak svoj delež.

Za letos je v programu še 
ureditev Staničeve ulice, vse 
ostalo pa je bolj ali manj 
odvisno od rednega doteka-

Ugodna realizacija proračunskih 
dohodkov

Kakor nam je zagotovila IVICA VELIKO- 
načelnik oddelka za plan in finance, pri- 

l<“ka letos denar v sklade natanko po začrta 
»‘•■n planu. V prvem četrtletju smo zato za- 
beležiu 100 odstotno realizacijo. Pri nespreme
njenih pogojih v gospodarstvu nam je raču- 
I Ati, da bodo proračunska sredstva do konca 
ela v celoti zagotovljena.

|‘roračunski dohodki so bili do 30. aprila 
realizirani 34 odstotno (s presežkom — prenos 
eedstev iz leta 1065.), če pa upoštevamo samo 
ekoči priliv, pa 31 odstotno, kar je prav tako 

Povsem ugodno za prvo četrtletje.
. “Proračunsko planiranje v naši občini je bi- 

*etos zelo realno, zato realizacija poteka ne- 
oteno, v okviru predvidevanj, ki niso bila 

na li,reve8 optimistična, ne preveč pesimistič 
čui b-* R°meni, da realizacija letošnjih prora- 
ji * sredstev ni ogrožena, kar se na primer 
Vj^/|a v marsikateri drugi občini, pa tudi 
£ljje- Ne čutimo prav nobene potrebe, da bi 
jji v rebalans proračuna. Normalno in zadovo- 
odi'0 Otekanje sredstev v proračun je samo 
stv(az realnega planiranja, ki nam daje jam 

-i komo zastavljene obveznosti v pred- 
lire i °kviriii lahko tudi izpolnili,« meni 
Kl-Klt i‘k občinske skupščine JANEZ VIN-

nja denarja oziroma izpolnje
vanja obveznosti nekaterih 
podjetij, ki še niso plačala 
komunalnega prispevka za že 
začete gradnje iz prejšnjih 
let.

■ Gradbeno podjetje 
Grosuplje dolguje 
200 milijonov

Med ta podjetja v prvi vr
sti spada GP .GROSUPLJE«, 
ki je že dve leti dolžno nad 
200 milijonov din, s čimer 
močno zavira planirani obseg 
komunalnih del za letos.

Ob kolikor toliko normal
nem dotekanju denarja za 
komunalo, bodo letos okrepi
li tudi javno razsvetljavo na 
Titovi cesti do gostilne Ruski 
car na Ježici.

Kar zadeva Titovo cesto, ki 
je iz dneva v dan bolj obre
menjena, bodo morali asfalti
rati tudi pločnike bi urediti 
trolejbusne postaje zunaj vo
zišča podobno kot na obrača
liščih, To je nujna zahteva 
prometne varnosti.

Pred kratkim so asfaltira
li cesto v kamping na Ježici. 
Ta gradnja je veljala 10 mili
jonov dinarjev, in sicer je 
komunala prispevala 4 mili
jone, 6 milijonov din pa je 
gostinsko podjetje »Bežigrad« 
najelo kot kredit iz istega vi
ra, z obvezo, da bo denar 
vračalo po 1,5 milijona din 
na leto.

■ Milijarda za komunalo
Težave, ki nastopajo pri Iz

polnjevanju zastavljenega pla
na komunalnih del v glavnem 
i&urajo iz neporavnanih ob
veznosti podjetij iz prejšnjih 
let. Kljub temu pa lahko ra
čunamo, da bo ob normal
nem dotoku sredstev za ko
munalne namene letošnji 
plan asfaltiranja, kanalizaci
je, razsvetljave in vodovoda 
v celoti realiziran. Vrednost 
vseh letošnjih komunalnih 
del znaša namreč milijardo 
starih dinarjev.

Ce bo GIPOSS pravočasno 
plačal svoj komunalni prispe
vek za gradnjo »Savskega na
selja II«, potem bodo imele 
komunalne organizacije za le
tos še dovolj dela, morda 
še več kot smo ga začrtali v 
planu.

N. L.

da bo arondirana zemljišča 
izkoriščal tako, da bo zemlja 
dajala več kot je doslej, je 
svet za kmetijstvo in gozdar
stvo pri občinski skupščini, 
skupaj s strokovnjaki Agro
kombinata, pregledal gospo
darski načrt glede smotrnosti 
izkoriščanja tega zemljišča v 
kmetijske namene.

Občani so dolžni zvedeti tu
di, da je občina pripravljala 
— Še pred začetkom aronda
cije — osnutek odloka o pre
živninskem varstvu kmetov 
za vse tiste primere, ko bi 
bili arondiranci toliko priza
deti, da bi jim bil ogrožen ob
stoj, če so stari ali onemogli. 
Tudi arondacijska komisija 
je dobila naročilo, da te pri
mere upošteva. No, arondacij
ska komisija je res že v ne
kaj primerih dala predloge 
pristojnim občinskim foru
mom (Zvezi borcev, Zavodu 
za socialno delo itd.), čeprav 
s samo arondacijo predlagani 
še ne bi bili upravičeni do 
družbene pomoči, kajti zemljo 
še nadalje uživajo. Socialni 
problemi v zvezi z izvedbo 
arondacije so v večini prime
rov takšni, da gre za stare, 
onemogle ali bolne ljudi, ki 
tudi brez arondacije pred
stavljajo težje socialne pri
mere. Le-te sedaj proučuje 
socialna služba, da bi rešila 
njihove probleme. Arondacija 
torej nikogar ni materialno 
prizadela. Res pa se je posto
pek arondacije nekoliko za

vlekel. Bilo je namreč treba 
obravnavati posamezno okrog 
850 lastnike«, poleg tega pa 
še številne solastnike z zna
nimi in neznanimi naslovi. 
Komisija je obravnavala pre
ko 2000 parcel, kar je ogrom
no tehnično delo.

Občinska skupščina je spre- 
la sklep, da je arondacija 
glede lastništva zaključena, 
da pa se morajo izvršiti spre
membe glede na namembnost 
površine. Kjer so namreč v 
katastru zabeleženi gozdovi, 
morajo gozdovi tudi ostati 
vnaprej. Te gozdove prevza
me v oskrbo zavod zeleni pas. 
Samo na površinah, ki so iz
razito kmetijske, lahko Agro
kombinat Emona za svoj ži
vinorejski obrat uredi čredin- 
ske pašnike.

JAK

Mladinska brigada 
v Zagrebu

Tudi letos j« odšla v Zagreb 
mladinska delovna brigada iz 
Ljubljane, ki bo gradila na
sipe ob Savi. Med 83 briga
dirji je 23 Bežigrajčanov, naj
več s ptt šole, gimnazije in 
centra strokovnih šol ter ne
katerih podjetij. Tudi koman
dant Janko Plevnik je iz Be
žigrada. Brigada je odšla 12. 
junija, vrnila pa se bo 10. 
julija.

ODBORNIKI 
SO ODŠLI

Mar bo v prihodnje 
eden izmed pogojev, da 
nekdo lahko postane od
bornik, tudi: doma mora 
imeti telefon? Na zadnji 
seji občinske skupščine je 
namreč po prvi točki 
dnevnega reda, razpravi o 
urbanizmu, odšlo domov 
toliko odbornikov, da 
zbor delovnih skupnosti 
ni bil več sklepčen. Za po
trebno večino je bil en od
bornik premalo. Sejo so 
prekinili in poklicali tiste
ga, ki je imel doma tele
fon. Prišel je na sejo in 
skupščina je nadaljevala z 
delom.

Zgodilo se je prvikrat, 
da bežigrajska občinska 
skupščina ni bila sklepč
na.

Seja je zares utrudlji
va, gradiva toliko, da je 
bilo težko vsega pregleda
ti. Samo razprava o urba
nizmu je trajala štiri ure, 
potlej pa je bilo na dnev
nem redu še nekaj stvari, 
o katerih je morala skup
ščina reči six>jo besedo še 
pred počitnicami.

Odborniki seveda nima
jo časa na pretek. AU ti
stim, ki so odšli s seje, 
lahko zamerimo, da so bi. 
li nedisciplinirani?

Bežigrajska skupščina je 
doslej veljala za discipli
nirano, odborniki so e vso 
odgovornostjo opravljali 
nelahko delo. Zadnjikrat 
se nekaterim ni dalo osta
ti še poi ure, potem ko so 
prebili tam že štiri ure. 
Vseeno pa junijsko vroči
no ne bi kazalo zamenjati 
z odgovornostjo odborni
ka.

DOM V UMAGU — Poslopje je novo, okrog je park in gozdiček. Foto: J. 1’.

Naposled dom v Umagu
Občinska skupščina je v 

Umagu kupila počitniški dom 
za letovanja otrok. Dom je 
bil doslej last gradbenega pod
jetja Bežigrad, veljal pa je
51,200.000 starih dinarjev.

Naša občina je bila doslej 
edina ljubljanska mestna ob
čina, ki ni imela svojega do
ma za letovanje otrok.
Zemljišče okrog doma obse

ga 3.000 kv. metrov in je ze
lo primerno za razvedrilo in 
igro ob morju. Tudi plaža je 
izredno lepa, voda pa nizka 
in le počasi dosega večjo glo
bino.

Ob severnem delu stavbe je 
mogoče postaviti tudi nekaj 
šotorov, ki bi skupaj z leži
šči v stavbi dala prav toliko 
prostora kot dom v Preman- 
turi. V stavbi je 60 ležišč. 
Pomožni prostori za osebje pa 
so še posebej.

Tudi oddaljenost od Ljub
ljane (do Umaga) se je v pri
merjavi s Premanturo zmanj
šala za polnih 90 kilometrov,

kar je v današnji situacija, še 
posebej ugodno.

V več izmenah bodo odslej 
naši otroci letovali ob morju
v svojem domu. Namenjen je 
predvsem za zdravstveno re
kreacijo šolske mladine.

V nedeljo 12. junija so si 
odborniki občinske skupščine 
ogledali nov počitniški dom. 
Hkrati je bila otvoritev letoš
nje sezone, kajti že dva dni 
kasneje je prispela tja prva 
izmena predšolskih otrok. Po 
krajšem nagovoru predsedni
ce Sveta za socialno varstvo 
in varstvo družine Ančke Če
rinove, so si odborniki na če
lu s predsednikom občinske 
skupščine Ivanom Vinklerjem 
ogledali prostore doma. Vsi 
so bili soglasni, da je dom 
sodoben in primeren, okolica 
prijetna, obala prav tako, po
sebno ugodno za otroke pa 
je tudi toplo in razmeroma 
plitvo morje z mivkastim 
dnom. Ker je bil dom zgrajen 
šele lani okolica še ni povsem

JUN|j

urejena, vendar je že sedaj 
pred domom lepo urejeno 
otroško igrišče z gugalnicami, 
zvirali in toboganom. Sredi 
igrišča je vodomet in tuš. Na 
drugi strani je večja ravnica, 
na kateri bodo postavili igri
šča za badminton, odbojko in 
mali nogomet.

V juniju in juliju se bodo 
zvrstile v domu tri izmene, v 
vsaki bo 66 predšolskih in 
šolskih otrok, medtem ko bo 
v avgustu dom namenjen 
trem izmenam srednješolske 
in vajeniške mladine ter čla
nom športnih organizacij Be
žigrada. V septembru bo spet 
izmena predšolskih otrok, ko 
bo mimo glavna sezona pa bo 
dom odprt tudi za upokojen
ce.

Cena celodnevnega penzio
na bo letos okoli 1.600 S din, 
kar je vsekakor zelo ugodno. 
Tudi stroški prevoza z avto
busom so majhni, saj bodo 
znašali v obe smeri nekaj več 
kot 800 S din.

J. P.
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Boj posameznika proti službam
Zakaj je čedalje več sporov iz delovnih razmerij? — Na bežigrajskem sindikalnem 
svetu tri pritožbe na dan — Ni orožja proti »šikaniranju«?

Povprečno se vsak dan na občinskem sindikalnem svetu za Bežigradom 
oglasijo trije zaposleni, ki se pritožujejo zaradi odpovedi delovnih razmerij, slabih 
medsebojnih odnosov, kršenja samoupravnih pravic in »šikaniranja«!

Pri medobčinski službi pravne pomoči je iz bežigrajske občine iskalo nasvete 
in pomoč 78 zaposlenih. In to samo v prvih treh letošnjih mesecih! (Podatkov za 
april in maj še nimamo).

Ljudje hodijo po nasvete in se pritožujejo tudi pri inšpekciji za delo. Pomoč 
iščejo tudi pri republiških organih.

Težko bi ugotovili, koliko ljudi pri raznih organih išče pomoč. Naposled šte
vilka ni niti tako pomembna. Mnogo bolj pomembno je dejstvo, da je pritožb 
čedalje več in da sodišča v večini primerov razsodijo v korist delavcev, ki so tožili 
gospodarsko organizacijo.

Podobne ugotovitve veljajo 
tudi za druge ljubljanske ob
čine. In če analiziramo ob
sežno gradivo, potem lahko 
kmalu ugotovimo glavne vzro
ke, ki napotijo delavce, da

Kdo je lani 
zaslužil največ?

Iz statističnih podatkov 
o osebnih dohodkih lani 
je razvidno, da je prišlo 
v projektivnem biroju 
\7.\ lani na enega zapo
slenega 2,94 milijona sta
rih din, v Konstrukti 
2,035 milijona st. din, v 
Projektu za nizke gradnje
2.0 milijona st. din. v Ta
marju 1,96 milijona st. 
din, v Industrijskem biro
ju 1,37 milijona st. din, v 
projektivnem biroju ing. 
Blagajne 940.000 st. din, v 
Instalaciji 930.000 st. din, 
v IMP 935.000 st. din, v 
Termiki 740.000 st. din, v 
gradbenem podjetju Beži
grad 643.000 st. din, v Ag- 
roobnovi 610.000 st. din, v 
SGP Obnovi 525.000 starih 
din in v gradbenem pod
jetju Črnuče le 460.000 st. 
din. V tej skupini so za
jeta gradbena podjetja 
oziroma biroji, v indu
strijski skupini pa je na 
prvem mestu Belinka z
955.000 st. din letno na za
poslenega. Sledijo ji JUB 
z 890.000 st. din, Tonosa 
prav tako z 890.000 st. din, 
Kuverta z 850.000 st. din 
itd. Na zadnjem mestu v 
tej skupini se je znašla 
Elma. Tu pa je treba ome
niti, da je Elma med pod
jetji, ki so ustvarila naj
več skladov.

iščejo zaščito svojih pravic. 
Naj jih naštejemo! Vodilni 
uslužbenci in celo samo
upravni organi (pod vplivom 
vodilnih uslužbencev!) kršijo 
pravice, ki jih daje delavcu 
zakon. Dalje — nepoznavanje 
temeljnega zakona o delovnih 
razmerjih in zato nezakoni
to odločanje o pravicah de
lavcev, neskladnost posamez
nih določil delovnega prava 
s splošnimi akti delovne or
ganizacije ter samo informi
ranje o pravicah iz dela za
radi nadaljnjega postopanja 
v delovni organizacija.

• Ne poznajo dovolj
zakona*

Temeljni zakon o delovnih 
razmerjih je prinesel kvalita
tivne razlike v pojmovanju 
delovnega razmerja in v ne
katerih svojih določilih de
lavcem zagotovil precej več
jo zaščito njihovih pravic iz 
dela, nekatera določila pa je 
prepustil povsem ali pa del
no delovnim organizacijam, 
da jih uredi s svojimi sploš
nim] akti. Zakon pa je tudi 
omejil nekatere pravice delav
cem, ki so jih imeli po prejš
njem zakonu o delovnih raz
merjih.

Spremembe, ki jih je pri
nesel temeljni zakon o delov
nih razmerjih, doslej niso 
bistveno vplivale na vzroke, 
zaradi katerih delavci iščejo 
pravno pomoč.

Toda, od aprila lani (ko je 
zakon začel veljati) do konca 
letošnjega aprila je služba 
pravne pomoči pri sindikatih 
dala delavcem ljubljanskih 
delovnih organizacij 1.784 na
svetov, zastopala pa jih je v 
sporih iz delovnih razmerij — 
278! To pa je približno1 en
krat več, kot leta 1964.

Glavni razlog — niti delav
ci niti gospodarske organiza
cije ne poznajo dovolj zako
na. Seveda pa niso odločbe 
in sklepi delovnih organizacij 
pomanjkljivi samo zaradi te
ga, ker strokovne službe nc 
poznajo dovolj zakona. Po
manjkljive so tudi zato, ker 
je zakon ponekod nejasen in 
včasih slabo interpretiran. Na 
vprašanja, ki nastajajo z upo
rabo temeljnega zakona, je 
odgovorila delno že koordi
nacijska komisija, pa tudi pri
spevki v strokovnih publika
cijah, nekaj vprašanj pa bo
do uredili s sprejetjem zako
na o spremembah in dopol
nitvah temeljnega zakona o 
delovnih razmerjih. Tako je 
število primerov zaradi ne
pravilne uporabe zakona če
dalje manjše.

• Kako dokazati 
»šikaniranje«

Zato pa je čedalje več de
lavcev, ki prihajajo po nasve
te zaradi »šikaniranja«, ma
ščevanja in nagajanja tistih, 
ki o njihovih pravicah odlo
čajo. žal so ti delavci naj
manj zaščiteni, ker le red
kokdaj »šikaniranje« lahko 
dokazujejo in še težje doka
žejo. Večkrat delavci sploh 
nimajo na voljo dokazov in 
le sumijo v izigravanje njiho
vih pravic, ali pa sicer sami 
in celo drugi vedo o dejan
skih razlogih raznih odloči
tev samoupravnih organov, 
ki so v odločbah prikrite s 
službenimi potrebami, eko
nomsko smotrnostjo itd. 
Vendar — tega ne morejo 
dokazati. Zato ne, ker tisti, 
ki vedo o »šikaniranju«, no
čejo pričati na sodišču. Boji
jo se posledic in podobne 
usode.

• Posameznik proti 
službam

Primerjava med številom 
danih nasvetov v letu dni 
(1784) in številom prevzetih 
zadev (278) pokaže veliko ne
sorazmerje, ki v ostalih prav
nih zadevah ni običajno. Raz
log za takšno nesorazmerje 
smo že omenili. Delavec lah
ko s pričami, ki so zaposlene 
v istem podjetju, le redko
kdaj dokaže nepravilne po
stopke delovne organizacije. 
Nima na voljo dovolj doka
zov, ne pozna navadno niti 
splošnih aktov delovne orga
nizacije (marsikdaj jih ne 
more dobiti, četudi jih zah
teva!), za zakulisne razloge, 
ki pa so največkrat vzrok 
za odločitev, pa skoraj ne ve.

Zato delavec navadno nima 
dovolj poguma, da bi se po
dal na sodno pot, ki je po
vrh vsega še dolga. Skoraj 
vedno se mora »boriti« sam 
proti pravni in drugim služ
bam delovne organizacije, ki 
»argumente« marsikdaj tudi 
prirejajo svojim ciljem. Tudi 
tisti, ki se le odločijo za sod
no pot in na sodišču uspejo.

»Ne joči Peter« 
pred sodiščem

Višje gospodarsko sodišče v 
Ljubljani je v gospodarskem 
sporu »Triglav film« kontra 
»Viba film« zaradi scenarija 
»Ne joč] Peter«, po katerem 
je Viba posnela znani in zelo 
uspeli celovečerni film, raz
sodilo, da mora »Viba« plača
ti »Triglav filmu« 19 milijo
nov 210 tisoč 380 starih dinar
jev, ker je posnela film po 
scenariju, ki je bil (po prav
nomočni odkupni pogodbi) 
last Triglav filma.

Zadeva Triglav film kontra 
Viba film pa očitno še ni pri 
kraju, ker je višje gospodar
sko sodišče v Ljubljani priso
dilo »Triglav filmu« le 19 mi
lijonov din od zahtevanih 32 
in pol milijonov. Kakor vse 
izgleda bo o sporu za odškod
ninski zahtevek okrog scena
rija »Ne joči Peter« dokonč
no razsodbo moralo izreči 
Vrhovno gospodarsko sodišče 
v Beogradu.

VAJENCI IMP NA URHU — Več kot 300 vajencev iz Industrijskega montažnega podjetja se je ob dnevu vajencev 
udeležilo spominskega pohoda čez Golovec na Urha. Pri spomeniku jim je Lado Mazovec, direktor obrata IMP Trata 
in nekdanji borec NOV v tistih krajih, pripovedoval o dogodkih pred dvajsetimi leti. — Vajence so pozdravili še 
generalni direktor IMP in direktorji obratov, potlej pa so jim pripravili zakusko. Foto: IVAN SLAVIC

navadno potem sami odpove
do, ker vedo, da v podjetju 
ne bodo mogli več ostati. 
Kajti, če nekdo išče načdn, 
kako bo drugemu zagrenil 
življenje pri delu, ga bo tudi 
našel. In navadno ga najde.

To ljudje vedo. In vendar 
— pravna služba pri sindika
tih je od lanskega novembra 
do konca letošnjega aprila 
končala 142 zadev, od tega 
126 uspešno (32 primerov že 
pred vložitvijo tožbe; med 
uspešno rešene primere šteje 
tudi poravnave, saj so bile 
le-te za delavce ugodne).

• Ali so samoupravni 
organi vedno 
objektivni?

Ugotovili smo že večkrat, 
da se delavci zelo neradi od
ločijo za sodno pot, pa če
prav so prepričani o krivici. 
Prav tako smo že večkrat sli
šali za usodo tistih, ki so aa 
sodišču uspeli: v podjetju
kljub temu niso mogli ostati, 
če so se hoteli izogniti na
daljnjemu »šikaniranju«. Za
to je zelo pomembno vpraša
nje, kako učinkovito urejati 
spore iz delovnih razmerij, ki 
marsikje in marsikdaj spo
minjajo na začarani krog.

Redna, pravna pot je ena 
izmed možnosti. Toda, to 
možnost bi prihranili za zad
njo možnost. Družbeno.poli- 
tične organizacije, zlasti sin
dikati, se zavzemajo za »pre
ventivo«, če lahko uporabimo 
ta izraz. Zavzemajo se, da bi 
spore poizkusili odpraviti po 
redni in zakoniti poti v okvi
ru samoupravnih organov v 
gospodarskih organizacijah.

Takšen način urejanja spo
rov pa zahteva drugačen od
nos družbeno-poliličnih orga
nizacij in samoupravnih or
ganov do posameznika, zlasti 
pa pošteno in objektivno ob
ravnavanje.

Prav tega pa pri sporih iz 
delovnih razmerij vse preveč
krat pogrešamo.

V. C.

Nizki osebni 
dohodki

Analiza poslovanja gospo
darskih organizacij v občini 
Ljubljana-Bežigrad za prete
klo leto kaže, da so bili oseb
ni dohodki zaposlenih delav
cev za Bežigradom pod re
publiškim povprečjem. Žara 
di majhnega povečanja do
hodkov in močnega poveča
nja življenjskih stroškov Je 
standard nekaterih močno 
padel.

Podatki za prvo četrtletje 
kažejo, da ima za Bežigradom 
naj večji del zaposlenih do
hodke, ki se gibljejo med 40 
in 50 tisoč starih din. Analiza 
kaže, da ima med 10.000 ljud
mi, kolikor jih je zaposlenih 
v delovnih organizacijah za 
Bežigradom, 4,8 odstotka do
hodke, ki ne presegajo 30 
tisoč starih din. Kot že 
omenjeno je največ ljudi, ki 
prejmejo za 208 ur rednega 
dela med 40 in 50.000 st. din, 
nekaj manj je tistih, ki pre
jemajo med 30 in 40.00QN st. 
din, še manj je ljudi z 'do
hodki med 60 in 80.000 st. din. 
Za njimi so dohodki od 50 
do 60 tisoč st. din, nekaj več 
kot sedem odstotkov je ljudi 
z dohodki med 80 in 1000 st. 
din in le G odstotkov zapo
slenih prejema večje dohod, 
ke kot 100.000 starih din za 
208 ur rednega dela.

Zadnji podatki kažejo, da 
je še vedno skoraj 000 ljudi, 
ki prejemajo nižje osebne do
hodke kot 40.000 st. din (to 
naj bi bil nekak življenjski 
minimum). Opažajo pa tudi, 
da raste število zaposlenih, 
ki prejemajo več kot 60.000 
st. din na mesec. Torej je naj
slabše za one, ki imajo ko
maj toliko, kolikor je ocenje
no za življenjski minimum, 
saj se število le-teh ne zni
žuje.

Kje si,
človek?

Na vsakem sestanku v 
delovnih organizacijah Mi 
razpravljajo. O cenah, do
hodku, novih strojih, no
vih proizvodih in seveda 
novih težavah. Odkrito ali 
prikrito teče bitka za vet
je osebne dohodke, za ti
sočake, za dinarje ...

Toda pri vsem vse po
gosteje pozabljamo, da 
stoje za stroji ljudje; ljud
je s svojimi čustvi, s svo
jim lastnim življenjem, * 
svojimi otroci in svojimi 
velikimi vrlinami in na
pakami. Toda o človeku, 
o tem se ne pogovarjamo
več. Včasih smo na plo
tove in na transparente,s 
katerimi so bile okrašene 
konjerenčne dvorane, pi
sali veliko misel: Človek 
je naše največje bogastvo.

Kaj človek danes ni vet- 
naše bogastvo? Pahnemo 
ga sem, pahnemo ga tja- 
Kadar gre jx>djetju naj
bolj za nohte, se rešitev 
odpira kar sama: odpu
ščanje z dela.

Na sodiščih pa se ko
pičijo akti, v katerih tist' 
človek,- za katerega sff,° 
nekdaj dejali, da je naše 
bogastvo, prosi, da se mu 
priznajo osnovne človeške 
pravice, ki smo jih zajam- . 
čili s celo kopico aktov 
in parol. Delovnih sporov 
ni bilo še nikoli tolik0 
kot seda). Marsikdaj lju<1' 
je ne predstavljajo nit 
drugega kot številko, ki 
stoji za strojem. Natančno 
vemo, koliko daje, koliKO 
lahko od njega zahtevd- 
mo. Kadar pa ta človek 
odpre usta, ker ne mote 
več zdržati z glavo v P6' 
sku, se mu kaj kmalu n» 
široko odprejo vrata.

Kdove, koliko solz ie 
preteklo v zadnjih mese
cih? Koliko grenkih razo
čaran] je popisanih 110 
tankih listih, ki so spTUv' 
Ijeni v sodnih mapah. 1° 
koliko gneva, ki je podu
čen globoko v srcih tistih’ 
ki jim drugi dokazuje)0' 
da je potrebno imeti :a 
vsakdanji kruh zaPrta 
usta?

Malo denarja 
za investicije

Podatki kažejo, da lahko 
tos gospodarske organi*#**^ 
za Bežigradom razpolagaj0^ 
približno štirimi milijai'111*1 
starih din, ki jih lahko »P 
rabijo za investicije. Ta
vilka hi bila še kar ugo".1''
če bi gospodarske orgai" ^ 
cije združevale sredstva il’. 
tako pomagale med seboj 
da podatki kažejo še nekaj, 

Oti 4 milijard st. din o0.1 
de 1,5 milijarde na ainorl' 
cijo, 2.5 milijarde pa na > 
siovne sklade. Toda že v ^ 
vem tromesečju je od j.
lijarde amortizacijskih s j 
štev ostalo le Se nekaj 'V f, 
kot milijardo, od 2,5 n,1;H0y 
de st. din poslovnih skl*anj 
pa .je prav tako ostalo n 
kot milijardo st. din. i(e,

To pa pomeni, da je *>1 
nar v prvem tromesečjn . 
rabljen za plačilo lanskih |e_ 
gov in ostane za plačilo . ,)g 
tošnjih investicij le nlilJ 
v strta.
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ODLOČITEV JE BILA NUJNA:

Konec anarhije
v „Umetnem kamnu

Čeprav je »Umetni kamen« podjetje, v katerem 
ne bi bilo treba, da je prišlo do težav, vsaj v pre
teklih letih ne, ko je bila zlata doba gradbeništva, 
so se tod dogajale čudne stvari. Sedaj piha nov 
veter. Jasno je samo eno: če se novemu direktorju 
ne bo posrečilo delavcev vzgojiti v delavce, bo pod
jetje moralo prenehati obstajati.

892.000 st.
v

SoTnnn*1*0 P0VPrečje je nižje, 
tehJj? st- toda večji del 
krneti opremljenosti gre v 
Ta6uJStvu za Bežigradom na 
li 40ln,mtavb)- v komuna.

V £ St din itd-
rnea ^omeznih panogah je 
Tako precej razlik
rnodnJ1^ Primer v industrij 
tl J0 Vstopa Belinka, v obr 

M Avtoobnova in IMKO 
kakor ^totobšimi pa je vse 
nuce Vrodbeno podjetje Cr 
zi je ali ne- 11 anali

vreri'10 710 belem, da zna- 
v tern n°st delovnih priprav 
Posle„„p°dietju na enega za. 
din. To TW<an/co 1T.000 st. 
nosi r Predstavlja vred-
hpata °Pren,e (kramp,
da Se ’ C dorska žlica in mor- 
hty) 'Koksno kladivo po vr. 
Pač ..pa.™ opremljenost je 
'l«ra„ ^ fcot malo in spada 

0st v železno dobo.

Vse kaže, da odnosi v tem 
Podjetju v preteklosti niso 
Pili urejeni. Navada je nam
reč, da takrat, kadar napo
či gradbena sezona, napoči 
tudi čas košnje in drugih do
kaj težavnih kmečkih opra
vil. In vrli delavci v »Umet
nem kamnu« so leto za letom 
v največ ji sezoni odhajali do- 
mov na delo, ne glede na ob
veze, ki bi jih podjetje po 
Pogodbah moralo izvršiti. Da 
“i bil že itak okrnjen kolek
tiv zaradi samovoljnega zapu
ščanja dela še bolj okrnjen, 
s° si celo sezidali počitniška 
dom v Piranu, že vnaprej je 
bilo jasno, da bo dom vedno 
Prazen. Ni navada, da bi ho
ndi na morje takrat, ko pada 
sneg; ko pa sije sonce v 
“Umetnem kamnu« ni časa 
za dopuste. Takrat se nam
reč dela. In čeprav v podjet- 
ju to vsi vedo, so zidali dom. 
**rav takrat pa je namreč zi
dal v Piranu svojo wikend hi- 
“ioo še nekdo. — direktor 
Podjetja. Seveda pa nočemo 
rditi, da ima to kakršnokoli 

•Pedsebojno zvezo.
Novi direktor inž. Ciril

k u"a pa pravi:
“Ce hočemo podjetje reši- 

■ oioramo poprijeti vsi. Na- 
?č‘l imamo dosti, toda zme
di se moramo, da enkrat za 
selej^ odpravimo samovoljno 

i?Pušfanje delovnega mesta, 
uor bo hodil domov kosit 
adar je delo v podjetju, se 
11 znašel pred disciplinsko 
omlsi.jo. Popuščanja ne bo, 
'cer bomo spet tam, koder 

,m° začeli. Najprej moramo 
delavca sedanjega tipa na

praviti pravega delavca, s. 
Proletarsko zavestjo. Dokler 

elavec ne bo vezan na delo

Črnučah 
vedno

žlezna doba
čeprav je tehnična oprem- 

lenost slovenskih tovarn da- 
®č za jugoslovanskim pov- 

Prečjeni, bežigrajske gospo. 
arske organizacije Se za tem 

1 vPrečjem zaostajajo več kot 
eno tretjino. Vsa naša in- 

strija^ gradbeništvo in obrt, 
izredno slabo opremljena, 

seb«o če izvzamemo -Avto- 
°n°vo in IMKO. To pa po. 

re^A tudi zelo slabo konku- 
0„ ,n°st že na domačem tr- 

•kaj Sele na tujem. 
m.,,a .ene9a zaposlenega v pro- g 
«a organizacijah odpade 
vrP!reiigradom opreme v t 
(rl^osti 1,1 milijona st. din 1 
U ^biiško povprečje 1,7 mi. | 
677 ,, st din), v industriji 1 
jv,,,« °č st. din (slovensko

v podjetju, toliko časa bodo 
težave.«

Cez nekaj časa bodo pro
dali počitniški dom v Piranu, 
za dobljeni denar pa bodo 
kupili tovornjak in še kaj.

Druga stvar, ki jo velja 
omeeniti, je vsekakor nov na
čin dela. Do sedaj se je po
gosto dogajalo, da je bilo de
lo »Umetnega kamna« kaj 
pomanjkljivo. Ko se je inve
stitor pritožil zaradi malo
marnega dela, so v podjetju 
formirali skupino, ki je na 
račun režije popravila površ
no opravljeno delo. In sedaj?

Novi direktor pravi:
»Jasno je, da tako naprej 

ne gre. Skupine, ki jih tako 
kot preje formiramo po po
trebi, vedo, da morajo delo 
dobro opraviti. In če ga ne 
bodo? Za svoj lasten denar 
bodo delavci potovali tja, ko
der so malomarno delali in

za svoj denar popravili, kar 
je treba popraviti. Malomar
nost se mora nehati enkrat 
za vselej, prav tako pa se že 
začenjamo držati točnih ro
kov. Kar ne moremo storiti 
pač ne moremo, toda praz
nih obljub ne bo več.«

V »Umetnem kamnu« ima
jo zaenkrat dela več kot do
volj. Vseh naročil sploh ne 
morejo sprejeti. Toda meni
jo, da je tako veliko bolje 
kot pa obljubljati v prazno 
in tako izgubljati poslovne 
partnerje.

Bazen teh sprememb se 
obeta v »Umetnem kamnu« 
tudi nov način nagrajevanja 
za upravo. Delavci v upravi 
so bili namreč do sedaj neza
dovoljni, ker niso bili plača
ni po učinku. Uredili bodo 
tudi to. In če bodo zadovolj
ni v upravi, to se pravi ljud
je, ki delo usmerjajo in če 
bodo delavci delali tako kot 
delajo povsod drugod, se jim 
ni kaj bati. Kajti ni treba ni
česar drugega kot samo — 
delati. Pošteno in vestno se
veda-

V.

V NOVI »EMKI« ŽE DELAJO — Čeprav novo poslopje 
še na zunaj ni povsem gotovo, so del prostorov že uspo
sobili za proizvodnjo. V eni izmed dvoran dela knjigo
veznica. Novi prostori so moderno in lepo urejeni.

Stop za 
gradbeništvo

Vnovčena realizacija v pr
vih štirih mesecih letos kaže, 
da so le redke panoge beži
grajskega gospodarstva letos 
ustvarile več kot v istem 
obdobju lani. Prvi štirje 
meseci seveda ne morejo 
dajati takšne slike, ki bi ve
ljala Že tudi kot dokončna 
sodba za vse poslovno leto, 
toda opozarjajo na težave, ki 
se zlasti porajajo v gradbe
ništvu. Preden navedemo 
podatke oziroma odstotke po
večane vnovčene realizacije v 
primerjavi z enakim obdob
jem lani, naj poudarimo, da 
so se cene dvignile za približ
no 40 odstotkov in pomeni 
40 odstotno povečanje realiza
cije približno lanski nivo, to 
se pravd stagnacijo gospodar
ske veje.

Odstotki za prvo četrtletje 
kažejo, da je vnovčena reali
zacija v gradbeništvu za 18 
odstotkov manjša kot lani. 
Vzroki za to so znani, saj 
gradbena podjetja nimajo 
več toliko dela kot v prete
klih letih.

Najmočneje pa se je letos 
na začetku uveljavila trgovi
na, ki je povečala realizacijo 
za 70 odstotkov (povečane ce
ne!), gostinstvo za 61 odstot
kov, industrija za 45 odstot
kov, promet za 28 odstotkov, 
komunala za 26 odstotkov, in 
kmetijstvo za 24 odstotkov.
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OBČINSKI SINDIKALNI SVET JE RAZPRAVLJAL O POSLOVANJU GOSPODARSKIH ORGANIZACIJ

NI PREVEČ ROŽNATO
Občinski sindikalni svet Ljubljana-Bežigrad je izdal analizo o lanskem 

poslovanju bežigrajskih gospodarskih organizacij. O ugotovitvah analize je 
obvestil vse predsednike sindikalnih podružnic, ki so na podlagi tega gradiva 
razpravljali o letošnjem stanju v gospodarskih organizacijah. Analiza ne kaže 
najbolj vzpodbudnih ugotovitev. Med drugim osebni dohodki zaposlenih za 
Bežigradom v povprečju zaostajajo za republiškim povprečjem, še bolj 
negativna ugotovitev pa se nanaša na sklade. Celotna nominalna vrednost 
skladov se je za Bežigradom povečala le za 5 %, medtem ko podatki za Slo
venijo kažejo, da so se skladi lani povečali kar za 51 °/o, v zveznem merilu 
pa celo za 54 %.

Ne bi smeli odpuščati 
delavcev

»Sindikat je pri nas 
zadnji obveščen o stva
reh, ki se dogajajo in 
kljub temu vedno prvi 
ukrepa. Tako je bilo tudi 
sedaj, ob reformi,« je de
jal predstavnik Industrij
skega biroja Gojmir Ga
la. »Toda menim,« je na
daljeval, »da rešitve išče
mo kaj preprosto, tako da 
ljudi odpuščamo. Ljudem 
pravijo, naj si poiščejo 
druge službe. To ni parne- 
ten način gospodarjenja. 
Po mojem bi se morala 
podjetja med seboj pome
niti in si pomagati, saj bi 
skupno lahko našla bolj 
ugodne rešitve, kot pa je 
izhod iz zagate z odpušča
njem delavcev. Prav tako 
je čudno, da ni nobenega 
plana, vsaj do leta 1970. 
Tako pa živimo kar od da
nes do jutri...«

ne moremoNikomur 
verjeti

Predstavnik Elme, inž. 
Janez Zaplotnik, je takole 
orisal planiranje: »Plani
ranje? Mi upoštevamo trž
no analizo, toda prav pri
mer iz naše tovarne kaže, 
da se ne da planirati. Pri 
nas smo izdelali plane. 
Upoštevali smo tudi vse 
sklepe in resolucije naših 
najvišjih predstavniških 
organov. Zanesli smo se 
na resolucijo o stanovanj
ski gradnji, toda kaj je 
ostalo od resolucije? Bore 
malo. Glede na resolucijo 
bi morali pričakovati, da 
se stanovanjska gradnja 
ne bo ustaivila, obratno, 
da se bo še povečala. Zgo
dilo pa se je povsem dru

gače. Ob upoštevanju re
solucije je podjetje zdrk
nilo na zadnji klin lestve 
in se komaj obdržalo. Na 
nobeno tržno analizo šeni 
mogoče zanesti in zaradi 
tega se seveda tudi ne da 
planirati. Edino vodilo, na 
katerega se lahko zanese
mo, je naš nos. Kajti z 
ukrepi, ki pridejo čez noč, 
se prav vsa planska pred
videvanja podrejo, pa če
prav so bila podprta z ak
ti, ki so jih sprejeli naj
višji organi.

Ni pa težavno le v pod
jetju. Enako se dogaja s 
trgovino. Saj ji je zmanj
kalo sredstev, kreditov pa 
ne dobi. Veletrgovina živi 
iz rok v usta. Breme pa 
seveda v zadnji fazi pade 
na podjetja, na proizvod
njo. Seveda pa niso važne 
le te stvari...«

Predstavnik Elme je po
vedal še nekatere misli o 
kreditni politiki, o oseb
nih dohodkih, ki so v El
mi najmanjši in o skla
dih, ki so v Elmi najvišji.

Najboljši so že odšli
Najbolj klavrno je v 

Topsu. Predsednik sindi
kata Ivan Murko je med 
drugim omenil, da je ve
liko škodo tovarni pov
zročil tudi tisk, ki je pi
sal o težavah v Topsu. Po
vedal je tudi, da je veči
na dobrih delavcev in 
strokovnjakov tovarno že 
zapustila, saj v Topsu ni
so videli več perspektiv in 
so odšli bodisi v druge 
tovarne, bodisi v inozem
stvo. Tako so Topsu pre
ostali veliki dolgovi, zaga
ta s proizvodnjo in zalo
gami ... Pogosto se zgo
di, da zaradi pomanjkanja 
delavcev niti ne morejo

prevzeti novih del. Značil
ne so tudi besede tovariša 
Murka: »Ko nam je šlo 
dobro, smo samo dajali. 
Za cesto, vodovod, za to 
in ono. Sedaj pa, ko nam 
gre slabo, nas ne pozna 
nihče ...«

Za letos v redu
Seveda pa v vseh gospo

darskih organizacijah te
žave niso iste. Nekaterim 
gre bolje, nekaterim slab
še. Med podjetji, ki so go
spodarno ravnala in se ne 
pritožujejo, je podjetje In
štalacije. Predsednik sin
dikalne podružnice iz te
ga podjetja Zvone Satler 
je takole povedal o gospo
darskem stanju v Inštala
cijah:

»Ne stojimo slabo. Za
enkrat. Toda če pomislim 
za osem mesecev naprej, 
nimam kaj povedati, ker 
ne vemo nič. Podatkov za 
vnaprej nimamo. Toda do
volj imamo le dela, ne pa 
tudi denarja, za osebne 
dohodke. Značilno je, da 
so nam dolžni na vseh 
koncih in krajih, ob me
secu pa komaj zberemo za 
plače. Seveda bi lahko ter
jali, tožili. Toda saj grad
bena podjetja, ki so naši 
največji dolžniki, sama ni
majo denarja. Ce jih to

žimo, s tem izgubimo svo
jo dobro poslovno stran
ko. Ko bomo mi v zaga
ti, se nam lahko zgodi, da 
zaradi tožbe ne bomo do
bili dela od njih. Zato ne 
moremo tožiti.

Pri nas smo s težavami 
računali. Vemo, da bo 
najhuje avgusta. Takrat 
se nam lahko zgodi, da 
bomo ostali brez plač. Na
ša uprava je ažurna, po
datki so točni. Kam bo to 
pripeljalo ne vem. Dela je 
sicer dovolj, do konca le
ta bomo vsi polno zapo
sleni, pogodbe so podpisa
ne, toda ne vemo, kdaj bo 
plačilo.

Prav takšne težave kot 
plačevanje pa nam pov
zroča tudi nabava materi
ala. še vedno se določene 
vrste materiala dobi, pot
lej pa za nekaj časa 
zmanjka. Če pa hočemo 
naša dela dokončati na 
enem objektu, moralo po
kupiti ves material vna
prej. Takšne zaloge pa nas 
seveda venomer dušijo.

Kupujemo 
kar ne rabimo

»Če hočemo kupiti kva- 
liteteno blago, potem mo
ramo največkrat kupiti 
tudi tisto, kar ne gre v 
denar. Tako si proizvod
nja spretno prazni skladi 
šča in se znebi stvari, ki 
jih sicer ne bi nikoli pro
dali. Druga nevšečnost 
pa so dolžniki. Teh ima
mo pri nas kar za mili
jardo din. Izterjevalna 
služba je začela svoj po
sel ...,« je pripovedoval 
predstavnik Astre Jože

Bamovž. »Toda vseh dolž
nikov ne moremo tožiti. 
Interesantnih kupcev se
veda ne bomo tožili, sicer 
se jim bomo zamerili...

Industrija še vedno ni
ma posluha za tržišče. Za
to so vezani artikli vsak
danji pojav, če hočemo 
prodajati ženske nogavice, 
moramo kupiti tudi mo
ške, če hočemo imeti av- 
togume, moramo kupiti 
še ... Seveda pa nam ta
ko, vsiljeno blago ostaja 
na zalogi.«

Bazprave posameznih 
predstavnikov sidikalndh 
podružnic kažejo, da se 
bežigrajsko gospodarstvo 
ubada s celo kupico težav. 
Letošnji podatki niso veli
ko boljši kot lam. Na 
plenumu občinskega sin
dikalnega sijeta pa se je 
jasno pokazalo, da še ved
no ni kvalitetnih spre
memb niti v načinu dela 
niti v miselnosti, ki velja 
v bežigrajskih gospodar
skih krogih Značilno je 
počasno reagiranje na 
spremembe, na vključeva
nje v nove pogoje dela. 
Manjka pravega poslovne
ga duha pa tudi progra
miranje je stvar, ki ni 
povsem jasna. Veliko jih 
ve„ kaj bodo delali danes 
in jutri, toda o kakšnih re
zervah in stvareh, ki bi 
jih v posameznih podjet
jih pripravljali tudi za pu- 
jutrišnji dan, ni dovolj sli
šati. Znajo delati to kar 
so delali včeraj, vse pre
počasi pa snujejo in se 
pripravljajo na jutri, ki 
se lahko konča še bolj 
klavrno, kot se je prete
klo poslovno leto.

jUNij
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n.alem ^ jj Stanovanjsko vih ..
ustavnim sodiščem
Stanovalci bloka 17 in 19 v Triglavski ulici tožijo Stanovanjsko podjetje

»Stanovanjsko podjetje Bežigrad, ki po pooblastilu 
občinske skupščine, upravlja hiše v družbeni lasti, 
ie 14. aprila 1966 izdalo odločbo o določitvi višine 
valorizirane najemnine z nekaterimi določbami, s kci- 
terimi se najemniki stanovanj ne moremo strinjati in 
jih smatramo za nezakonite.

Z ozirom na to vlagamo nosilci stanovanjskih 
pravic tožbo zoper Stanovanjsko podjetje Bežigrad, 
ki jo utemeljujemo z naslednjimi ugotovitvami...«

Tako je zapisano v pritož
bi, ki jo je podpisalo 40 pod
pisnikov, stanovalcev bloka s 
številkama 17 in 19 v Triglav

ski ulici. Pritožbo zaradi vi
sokih najemnin so poslali 
Ustavnemu sodišču SRS.

V bloku živi 40 družin bor-

Zakaj še enkrat več?
Na sestanek hišnega sve

ta bloka s številkama 17 
in 19 v Triglavski ulici 
sem prišel s polurno za
mudo. Predstavniki hišne
ga sbeta, ki zastopa 10 
nosilcev stanovanjske pra
vice, so me sprejeli sko
raj z nezaupanjem, češ če 
me je na sestanek postal 
direktor Stanovanjskega 
podjetja Bežigrad. Toda, 
ko je predsednik hišnega 
sveta Lojze Repič pove
dal, da sem samo novi
nar, ne pa uslužbenec sta
novanjskega podjetja, je 
beseda le stekla. 'Takole 
meni hišni svet:

»Naša stanovanja so 
ocenjena previsoko, po
sebno še v primerjavi z 
nekaterimi stanovanji v 
občini Ljubljana ■ Center. 
Po najnovejši oceni sta- 
noimnj, smo se na lepem 
znašli med najdraZjtmi 
hišami. Najemnina za 
enosobno stanovanje v na
šem bloku je bila doslej 
3.462 din na mesec, zdaj 
pa bo 6.552 dinarjev, za 
dvosobno stanovanje smo 
doslej plačevali 5.756 din, 
po novem jpa naj bi kar
11.452 din, trosobno sta
novanje smo plačevali 
7.266 din, zdaj pa oo
14.112 din — to venaar
pomeni 100-odstotno po
večanje najemnin, mar 
ne?!

Poglejte, za trosobno 
stanovanje, ki se po no
vem točkovanju, podraži 
s 7.000 na 14.000 dinarjev, 
bomo morali razliko pla
čati za nazaj — za devet 
mesecev, kar znese 63.000 
dinarjev. Kdo bo to zmo
gel, ko pa smo vsi upo
kojenci — borci NOB?

Zakaj na terenu ni bilo 
nobene razprave o osnut
ku novega stanovanjskega 
zakona? Zakaj ni nihče 
vprašal volivce, kaj misli
jo o novih najemninah?

Po novem je naša hiša 
dejansko ovrednotene, za 
100 . odstotkov višje, kot 
je bila ob dograditvi. 
Vseh 40 stanovanj v obeh 
blokih je veljalo 130 mi
lijonov dinarjev.

Točkovni sistem je ostat 
neizdelan. Na primer, go
vori samo o parketu, toda 
parketov imamo več ka
kovostnih vrst! Sistem 
govori o vratih, o skupni 
televizijski anteni. ■. Po
znamo samo osnutek od
loka o novih stanarinah, 
kje pa je odlok? Nikjer 
ni bil objavljen!

Smatramo, da sta tako 
naš točkovni sistem, ki 
nam je za 100 odstotkov 
dvignil vrednost stano
vanj in s tem najemnine, 
kakor tudi retroaktivnost 
(veljavnost za nazaj — od 
avgusta 1965) glede na no
vi stanovanjski zakon 
SFRJ, nesprejemljiva m 
nezakonita, zato smo se 
pritožili na Ustavno soai- 
šče SRS.

Zakaj so im Stanovanj
skem podjetju Bežigrad 
pol leta pisali odločbe o 
novih — povišanih najem
ninah?

Zvezni zakon o ekonom
skih najemninah za sta
novanja namreč predvide
va, da se bodo najemnine 
za vsa stanovanja dviga
le postopoma, vsako leto 
do 1970 za 25 odstotkov, 
ne pa tako kot se je to 
■primerilo nam, da bomo 
morali kar na lepem pla
čevati za 100 odstotkov 
večje najemnine kot do
slej — in razliko med 
staro in novo najemnino 
plačati še za 9 mesecev 
nazaj.«

»To je zares nemogoče!« 
je bil popolnoma soglasen 
hišni svet stanovanjskega 
bloka s hišnima številKa- 
ma 17 in 19 v Triglav*':! 
ulici.

cev. Zgradila ga je občinska 
skupščina za borce NOB in 
je v skladu z zakonom tudi 
oddala stanovanja v tem blo
ku.

Ugotovitve v tožbi so na 
kratko te le:

Nosilci stanovanjskih pravic 
smo mnenja, da je zahtevek 
za plačilo razlike v najemnini 
(po izpodbijani odločbi) neza
konit.

Razlika najemnine se naj 
plačuje šele v mesecu po pre
jemu odločb, ne pa od 1. av
gusta 1965. dalje.

Ob tej priliki v prvi vrsti 
izražamo nezadovoljstvo nad 
pravnim poukom omenjene 
odločbe, ki pravi, da proti od
ločbi ni dovoljena pritožba, 
niti ni mogoče proti njej

Zanemarjene 
zelenice 
v Soseski IV.

Stanovanjskemu podjetju 
Bežigrad in bivšemu skladu 
je uspelo, da so okolico hiš 
v Soseski VI. lepo uredili, 
manj uspešno pa je urejena 
Soseska IV. Pred dnevi smo 
se sprehodili med hišami v 
Soseski IV. in ugotovili, da 
je vsa okolica hiš iz dneva 
v dan bolj zanemarjena. Tam 
kjer naj bi rasla trava, so na 
dobudni stanovalci zložili 
drva, ki se na soncu in v sen
ci, ki jih mečejo na travo no
ve hiše, dostojno sušjjo. Da 
bi kdo pobral odpadke drv, 
trske, lubje in drugo, na go
vora. Vse naokoli je vse pol
no najrazličnejših odpadkov, 
okoli teh hiš je pravi svinjak. 
Kamorkoli seže oko, vsepo
vsod se da najti odpadke 
vseh vrst.

Vse drugače pa je v Sose
ski VI., ki je veliko bolje ure 
jena. Urejene zelenice, parki, 
klopi in pešpoti dajejo na 
selju urejeno podobo. Toda 
tudi tu se že kažejo prvi zna
ki objestnežev. Nekateri nam
reč smelo vozijo z avtomobili 
po travi in si utirajo bližnji
ce. Ob takem početju bo se
veda urejen videz naselja kaj 
kmalu splahnel, milijonov, ki 
so že bili porabljeni za uredi 
tev zelenic in parkov, pa ni 
mogoče dobiti na novo ni 
kjer. Iz komunalnega prispev 
ka sta nekdanji sklad in sta 
novanjsko podjetje vso oko 
lico zgradb uredila; toda če 
bodo stanovalci sami uničili 
zelenje, bo verjetno tudi So
seska VI. izgledala tako bor
no kot Soseska IV. Pri tem 
pa bi radi še nekaj vprašali: 
zakaj so stanovalci v Soseski 
IV. odmontirali otroška igra
la in jih spravili tako, da se
daj ne služijo nikomur?

sprožiti upravni spor. če so 
državljani SFRJ po svojih vo
ljenih predstavnikih spreme
nili celo ustavo, potem ne vi
dimo vzroka, da se ne bi 
mogli pritožiti proti odločbi 
nekega stanovanjskega pod
jetja.

Predvsem se čudimo dej
stvu, da je občinsko stano
vanjsko podjetje kar na le
pem in povsem nepričakova
no zvišalo najemnino v naših 
stanovanjih za polnih 100 od
stotkov. Po zakonu, ki ga je 
sprejela Zvezna skupščina 
SFRJ, se podražitve stano 
vanj (ekonomske najemnine) 
lahko izvedejo le postopoma, 
in sicer do leta 1970. Za zvi
šanje najemnin je podjetje 
sicer iznašlo termin »revalo
rizacija«, kar je po našem 
mnenju čisto navadna in po
vrhu še protizakonita podra
žitev najemnin.

Razen omenjenih pravnih 
ugotovitev, bi mimogrede na
vedli še socialni motiv. V 
stanovanjskem bloku s števil
kama 17 in 19 v Triglavski 
ulici stanujemo predvsem 
upokojenci, udeleženci NOB 
ki imamo še posebej glede na 
današnje razmere, zelo nizke 
pokojnine. Marsikdo od nas 
je že zdaj zelo težko plačeval 
najemnino.

OKOLICA BLOKOV V »SOSESKI VI.« JE LEPO UREJENA

Za Bežigradom 
brez
podražitev

Bežigrajčani, pa tudi drugi, 
ki so kupili stanovanja v novi 
stolpnici S—8 ob Titovi cesti 
in na Crtomirovi ulici, so ne
godovali, ker se je gradnja 
stanovanja nepredvideno dol
go zavlekla in ker so se poja 
vile zahteve, da naj vsd tisti, 
ki so prišli do stanovanja kot 
varčevalci sklada, plačajo na
mesto svojega 50-odstotnega 
deleža od skupne vrednosti 
stanovanja — 80 odstotkov 
vrednosti. To seveda ne po
meni, da bi se stanovanja po
dražila, toda težko je pnvarče 
vati še nekaj milijonov pred 
vselitvijo. Zaradi različnih go
voric smo naprosili za točna 
pojasnila direktorja stano
vanjskega podjetja Bežigrad 
Jožeta Cmuglja-

»Res je prišlo do zavlače
vanja vselitve. Banka .je 
vztrajala, da kupci oziroma 
varčevalci še pred vselitvijo 
plačajo 80 odstotkov vredno
sti stanovanja. Istega mnenja 
je hil tudi likvidator nekda
njega sklada. Toda nismo po
pustili. Saj smo ljudem izda 
li pogodbe, na katerih jasno 
piše, da morajo pred vselitvi
jo plačati 50 odstotkov vred
nosti, ostalo pa se je obvezal 
posoditi sklad. Banka, ki je 
naslednik sklada, mora seve
da spoštovati pogodbe, toda 
znašla se je v težavah in .je 
ostala brez denarja, plačati 
pa mora obveznosti, ki ji jih 
Je zapustil nekdanji sklad. 
Plačati mora dolgove različ
nim gradbenim podjetjem in 
drugim.

Poudariti je treba, da sla 
uovanja niso nič dražja. To
rej nobene podražitve, o tein 
tudi ni bilo govora, le o vi
šini takojšnjega plačila se ni
smo mogli zediniti. Tisti, ki 
so plačali 50 odstotkov vred
nosti, pa se sedaj že vselju
jejo. Nihče ni od njih zahte
val kakšnega večjega deleža, 
le priporočili smo, da naj 
lastniki stanovanj glede na 
svoje možnosti, vplačajo čim- 
večji lastni delež. Zato pa bo 
d0 imeli seveda manjše anui
tete.

podjetje
obvešča občane 

o novostih 
na področju 

stanovanjskega 
gospodarstva

‘e, ki vphvljo na racionalno poslovanje, sodijo tudi stroški za pobiranje stanarin, 
osnovnih dohodkov stanovanjskega podjetja.

' napravah je bilo slišati 
“di oblikah pobiranja sta- 

j?11}. pri čemer naj bi se 
"točili za eno izmed njih, 
t, sicer: pobirali naj bi jih 
lsi'i sveti, inkasanti ali pa 
aJ bi jih stanovalci plačeva- 
1 s Poštnimi nakaznicami.
*>ri Podrobnem proučevanju 

9 tdi predlogov smo prišli 
^ključka, da je najbolj 

Jtoirno in poceni pobiranje 
j dn z inkasanti. To do- 
2uJe med drugim tudi to- 
' *e računamo, da je na 

"""»Čju Občine 400 hišnih

svetov in bi priznali blagajni
kom povprečen honorar po 
3000 starih din mesečno (do
sedanji honorarji blagajnikov 
so pri večini hišnih svetov 
znašali od 3000 do 20.000 sta
rih din mesečno, SAJ SO LE 
REDKI BLAGAJNIKI OPRAV
LJALI TO DELO BREZ 
PLAČNO), bi znašal izdatek 
za pobiranje stanarin 1,200.000 
starih dinarjev mesečno.

Cc pa računamo, da bi pla
čali inkasantom 100 starih 
din za pobrano stanarino od 
enega stanovanja in če vemo.

UPORABA ANARIN
Ločiti je treba investicijsko vzdrževanje od tei

Odlok o minimalnih tehnič
nih normativih za vzdrževa
nje stanovanjskih hiš v druž
beni lastnini in o načinu de
litev sredstev za investicijsko 
in tekoče vzdrževanje ter 
upravljanje, podrobneje ob
ravnava delitev in uporabo 
stanarine ter določa, kaj velja 
za investicijsko vzdrževanje 
stanovanjskih hiš in stano
vanj, kaj sodi med tekoče 
vzdrževanje ter kako in ko
ga bremene posamezni stro
ški-

Med investicijsko vzdrževa
nje stanovanjskih hiš in sta
novanj sodijo delne ali po
polne zamenjave elementov, 
konstrukcij in opreme (sred
nja in velika popravila) stano
vanjskih hiš in stanovanj, zla
sti pa:

— popravila in zamenjava
mizarskih, kleparskih in
ključavničarskih elementov,

obnova, (zamenjava) streš
ne kritine,

— popravilo in zamenjava 
strešne konstrukcije,

— popravilo in zamenjava
vodovodne, električne in
plinske instalacije,

— popravilo in zamenjava 
naprav centralne ali etažne 
kurjave,

— popravilo ali zamenjava 
delov osebnega in tovornega 
dvigala,

stropov, strešne ^nadomesUlo
in podov

ttCLFI ~o —• vMed stroške mvesti ___
vzdrževanja sodijo tufl tel “«enje vseh mizarskih 
njave posameznih ^ Vajenih omar, 
in opreme v stanova« ^Popravila in nadomestila 
je pretekla njihova 9® j v&vnic ter oliv,
doba trajanja^ Stroš^ ^ ^
stanejo zaradi P°5K „ w- 
mentov in opreme v

:if N“ričn’,

dH h^. Pomesti tev vseh vrst 
;tJ tesnil pni vodovod-

lova1* lici »‘v ^ baterijah v kopal- 
^ kuhinji.nju po krivdi stan1- ,

strošKi ^
nepravilne 'unorabe namestitev tesnil pri ko-66 “IHSr^triUhin u^nih elementov

— popravilo in obnova fa
sade,

— popravilo in zamenjava Vsem: 
stopnišča,

— popravilo in obnova ver
tikalne in horizontalne izola
cije,

— popravilo in zamenjava

niso obračunani v 
ter na stroške teko^-jj 
zevanja stanovanj® j 
skupnih delov in 
na stroške UP1'11'.-f, 
bremene sredstva n

Stroški tekočega ^ 
nja stanovanj, „ 
stanovalec in W n ^ 
nani v stanarini.

^ega zvonca,

umivalnikih,
ra plačati stanovalec- L~_ čiščenje straniščnih 

Ker bodo stroški ^ ^. pomivalnih korit in 
sticijsko vzdrževanje iv«nih kadi, 
njave posameznih e ^ Neskanje vgrajenih ele- 

starl#, »eutov in 9 *

— vzdrževanje dostopnih 
poti, zelenih površin in par
kirnih prostorov na dvorišču 
zgradbe,

— manjša popravila v 
skupnih prostorih (vodovodne 
cevi in podobno),

— manjša popravila v kot
larni za centralno ogrevanje,

— zamenjava manjših de
lov strešne kritine,

— tekoče vzdrževanje izola
cije na strehi, balkonih in 
terasah,

in opreme,in opreme) v ■

z£z.r&£ issjijsaj" s'*ke' ~ok'
in na ta način om^ 1 ^ 
stopno obnavl janj® ^ Prezidava peči, 
vanjskega fonda. |lhčnPre8led in čiščenje elek- 

idrževadJ* . 1^ m in plinskih štedilni-
vanlskih »ojler]ev,
po veljavnem odlok1' wr#<wo tekoče vzdrževanje 
stroške tekočega toev^talib naprav in opre- 
stanovanj, ki bren^p ^ stanovanjih,
sredno stanovalce • ^ ysa popravila, ki jih ter- 
*»;«« nhrur>unani v • a^° vzdrževanje ali po-

v#ftbki - -................ ..■M "ih rt.n0Vanjskih hiš in skup 
We'ov ter naprav, ki bre 
oj . določen del sredstev 

,UIto’samnUri|’ in ki so na voljo 
® Vs^mczni hiši, pa so razen 

ževta-r°škov za tekoče vzdr- 
Pi-jv skupnih delov in na- 
sttoj.. 80 omenjeni pod 

J Dih „7 vzdrževanja posamez- 
k' tar>ovanj, še stroški za:— beljenje in 

no vanj.
čiščenje U>n6«n 

štedilnikov,

00^

n! Vrkt ^toanje vseh oken in 
iU’ »- »knrs-iv, prostorih inKtol skUPnih 

"»Vanjih,

— čiščenje in manjša po
pravila vseh kleparskih za
ščitnih del,

— popravila stikov in venti
lov na instalacijah central
nega ogrevanja in plina,

— popravila stikov in tesnil 
pri vodovodnih ceveh in ka
nalizaciji,

— zamenjava manjših do
trajanih delov na instalaci
jah,

— zamenjava poškodova
nih vrat na dimnikih in na 
kapah dimnikov,

— stroški servisov za oseb
na in tovorna dvigala,

— popravila ometa in fa
sade,

— manjša popravila na vra
tih, oknicah in roletah skup
nih prostorov,

— manjša popravila (elek
tričnih instalacij, podov, pra
gov in druga) v skupnih pro
storih,

— vzdrževanje skupnih TV 
naprav,

— vzdrževanje jaškov in za
ščitnih mrež.

da gre za 4000 stanovanj, po
meni to mesečni izdatek 
400.000 din.

Že to zanesljivo dokaže ve- 
liko prednost pobiranja sta
narine z inkasanti, zagotavlja 
pa tudi da bo stanarina re
dno pobrana.

Plačevanje stanarin s pošt
nimi nakaznicami pomeni zna
tno povečanje stroškov, pri 
čemer velja omeniti zlasti 
stroške poštnih nakazil, banč
ne stroške, večje stroške knji
govodske evidence pri stano
vanjskem podjetju in druge. 
Pri plačevanju stanarin 
s poštnimi nakaznicami sta
novalci sprva nemara tuiji 
ne bi redno plačevali svojih 
obveznosti.

Po proučitvi vseh treh moč- 
nosti smo zategadelj menili, 
da bo najustreznejša rešitev 
postopno uvajanje inkasantske 
službe. Obenem bodo inka
santi pobirali tudi vse pri
spevke komunalne usluge (na 
primer za vodo, snago in 
drugo) ter tako olajšali delo 
hišnim svetom, katerih glav- 
na naloga naj bo družbeno 
nadzorstvo.

V večjih blokih bodo odre- 
jeni dnevi, kraj in čas pobi
ranja stanarine. Prav tako 
bomo koristno uporabili hiš
nike za pobiranje stanarine, 
kar bo znatno znižalo režij
ske stroške.

NOVA STANOVANJA ZA BORCE — Letos se bo v nova stanovanja za Bežigradom vsel o 
več borcev. Na sliki je nov blok v Crtomirovi ulici, v katerem bodo dobili elani ZZB 
Sest enoinpolsobnih stanovanj, dvoje Uosobnih in osem dvosobnih stanovanj^ y

Tekoče vzdrževanje hiš
in pristojnost hišnih svetov

V prvih mesecih poslovanja 
v.novih pogojih stanovanjske
ga gospodarstva smo bili pri
če številnim naročilom, ki so

jih dali posamezni hišni sve
ti za opravljanje določenih 
del na posameznih hišah, ne 
da bi imeli zagotovila o raz-

Stanovanjsko
podjetje

»Bežigrad« 
Ljubljana, 
Vojkova 1

telefon
311-344

Zavarovanje zgradb 
v družbeni lasti

Stanovanjsko podjetje, »Be
žigrad« je zavarovalo vse 
stavbe in stanovanjske hiše, 
ki so v družbeni lastnini. Za
varovane so na novo vred
nost, zavarovanje pa vsebuje 
civilno odgovornost. Ker ni 
bilo na voljo še vse ustrezne 
dokumentacije, s katero bi 
lahko zavarovali stavbe, je Za
varovalnica Bežigrad izdala za
časno pismo o kritju. S tem 
pismom je zavarovano vse

&
I Denar Z^!$ne svete

: : * *!f 

5 ^ 
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Po odloku mestnega sve
ta z dne 29. 1. 19<i« sc pri
zna hišnim svetom del 
stanarine za tekoče vzdr
ževanje skupnih prostorov 
takole:

lov zgradbe 
terial).

— čiščenje
— stroški 

električne <'nt

Starost hiše 
od 0—25 let 
od 20—40 let 
od 40—80 let 
od 60—80 let 
od 80—KM) let 
nad KM) let

"o stanarine: 
10 % 
11,5% 
12,5% 
14 % 
17,5% 

24%

, 10 ' "'"»čl
(d® sl»u0 s Posebnim aktom 

J "S o- "j*kega podjetja in
'lB"7 vW°Vi dogovora "Lm«*-
pt H ''!;* Podjetja s hiš- 
.fgij® j tonu,.. "n. Stanovanjsko 

cicKirn .K- juii« ‘je bo opravljalo 
nih prosto ril* i' »-

stroški ^
"iki

Omenjeni odstotki za te- 
koče vzdrževanje ne vse
bujejo stroškov za tekoče 
vzdrževanje dvigal in stro- 

.škov za upravljanje. Ti 
odstotki od stanarin se 
nanašajo na celotno letno 
stanarino.

MED STROŠKE ZA 
UPRAVLJANJE SODIJO 
TELE OBVEZNOSTI:

— zavarovanje zgradbe,
— čiščenje skupnih de

snega s stre* ii«1 
vencev ter v 
pred zgradb0,
- slroškl

jo zgradlir. jjiš
_ stroški **

upravitelje. -jfl
_ finančno ^ 
_ bančni ® J 

|_ pisarn'^ i

'‘Uvv 'mi opravljam

lov U(* čiščenje dim- 
ii P';lčilo stroškov 

Ntiirr*ho električne 
dh v skupnih prosto. 
""Kiiv, '"'Pravah. Poseben 
‘■Hi ,| , *'o moral vsebo-

let
gib

del str°jfp>.
zvezi z j|iii
sumovan^rf 

Odlok i n' A'%
določa, da ,jti' 
škov upri“rtf£>*1 
v breme 
podjetja o*

° s*r°škib za 
"Mihe skuPnih delov

ter
stn.i.' F "išeenjc snega 

pločnikov in 
hišnike ter

1"fHt^‘i,n odlokom 
določil.

Ma>6.

j*‘
^ da

k' hišnim svetom od
sredstevU> 3i,

letu*

- J9R1
hiš s

.(Ml, 12. 1965, ki se
* Ua stanovanjsko

podjetje, sredstva za teko. 
če vzdrževanje stanovanj
skih hiš in sicer:

pri hišah starih do 25 
— 25%, pri vseh dru- 
hišah 50 odst. To so 

sredstva, ki jih bodo hiš
ni sveti uporabili za pla
čila stroškov za tekoče 
vzdrževanje skupnih delov 
v stanovanjskih hišah, 
hkrati s sredstvi, ki jih 
odmerja odlok od tekočih 
stanarin. K temu je treba 
dodati še sredstva za 
stroške upravljanja hiše, 
ki bodo, ustrezno s po
trebami, posebej zagotov- 
Ijena.

Vsa sredstva iz naslova 
tekočega vzdrževanja, hiš
ni sveti sami gospodarsko 
uporabljajo. Stanovanjsko 
podjetje vodi analitično 
evidenco teh sredstev za 
vsako zgradbo.

l"*l'l'llllltlltl.ilillU,initl,iilli,liuili1.llilbllliliiil.:.liiUl.liilllUlllllllU.lllIHtllllllllUlUIIIIIMUIIlllli'iilll:lllllllllHIIHI':UllHl)lllllllimil{llllllit

UREDITI KAR SE PAC DA — Garaže v Savskem naselju, 
zlasti pa še oh Linhartovi cesti, niso posrečena rešitev 
morda najbolj perečega problema tega naselja. Na po
svetovanju, ki ga je sklical republiški sekretariat za urba
nizem, so menili, da naj bi garaže smatrali za provizorij, 
prestaviti bo pa treba i.:,i|..sorsko stezo, urediti avtobusno 
nostaio in uvesti poseben prometni režim okrog <araz.

Foto: J. V.

premoženje, s katerim uprav
lja stanovanjsko podjetje. Ker 
pa je v posameznih hišah raz
lično lastništvo, to je druž
bena in etažna lastnina fizič
nih ter drugih oseb, smo 
opravili sporazumno zavaro
vanje za hiše kot celote, ne 
glede na lastništvo, tako da 
je zavarovano vse premoženje 
hiše in stanovanj na osnovi 
revalorizirane vrednosti.

Prednost skupnega zavaro
vanja lega premoženja je v 
tem, da bo za vse premože
nje, s katerim upravlja sta
novanjsko podjetje Bežigrad, 
izdana le ena polica, kar 
zmanjšuje stroške.

Etažni lastniki bodo plače
vali zavarovanje v okviru 
stroškov, ki jih morajo pri
spevati za upravljanje in 
vzdrževanje skupnih delov ter 
naprav hiše.

V tem zavarovanju ni za
jeto zavarovanje premoženja, 
ki ga imajo posamezniki v 
stanovanjih, ampak le grad
bena vrednost stanovanj in 
hiše kot celote. S tem zava
rovanjem imajo etažni lastni
ki hkrati zavarovano tudi ci
vilno odgovornost, kar bi mo
rali v nasprotnem primeru 
poleg zavarovalne premije, 
plačati še posebej. Ta premi
ja pa je v svoji osnovi znat
no višja od premije, ki se 
plačuje za družbeno premo, 
ženje.

Razumljivo je, da je zavaro
vanje celotne vrednosti sta
novanjskih hiš v družbeni la
stnini, hkrati pa tudi zavaro
vanje etažne lastnine v takih 
hišah, interes družbene 
skupnosti.

Vse zahtevke za plačila za
varovanja hiš oz. posamez
nih stanovanj, bo zavaroval
nica uveljavila preko stano
vanjskega podjetja. Zato naj 
bi hišni sveti oz. lastniki hiš 
vse primere v zvezi z nasta
lo škodo posredovali podjet
ju, ki bo uveljavilo zahtevke 
pri zavarovalnici.

položi ji vih sredstvih. Upošte
vali pa tudi niso realnih mož
nosti za plačila naročenih del. 
Zato 'se utegne pripetiti, da 
nekateri računi ne bodo pla
čani, oz. da bodo bremenili 
neposredno naročnike, ki so 
taka naročila izdajali. Odlo
ka 'Mestnega sveta namreč 
hišni sveti niso' upoštevali. 
Odlok natanko določa tudi 
pristojnosti hišnih svetov, ko 
govori o tekočem in investi
cijskem vzdrževanju.

Zato naj bd mimo tega od
loka hišni sveti poznali tudi 
kakšna je njihova bilanca v 
dokumentaciji stanovanjskega 
podjetja in naj bi le v me
jah razpoložljivih sredstev na
ročali posamezna dela.

Vsak hišni svet bo lahko 
od 15. 6.1966 dobil pojasnila 
in podatke o razpoložljivih 
sredstvih svoje hiše. Te po
datke bo posredovalo knjigo
vodstvo Stanovanjskega pod
jetja (soba št. 18).

Ce gre za nujna popravila, 
ki bi terjala večje stroške 
kot pa so razpoložljiva sred
stva, morajo dobiti hišni sve
ti poprej soglasje stanovanj
skega podjetja, ki bo začasno 
kreditiralo hišne svete in še
le potlej bo podjetje plačalo 
te stroške. V nasprotnem pri
meru bo stanovanjsko pod
jetje vztrajalo pri osebni od
govornosti naročnika del. Za
tegadelj naj upoštevajo hišni 
sveti ta navodila za obvezna, 
sicer ne bo moč zagotoviti 
normalnih pogojev dela, ki 
jih želi stanovanjsko pod
jetje uveljaviti v novih pogo
jih gospodarjenja z družbe
nim fondom stanovanj.

Obvestilo za hišne svete
Vsi hišni sveti od 1. junija 

1965 lahko dvignejo na blagaj
ni Stanovanjskega podjetja 
»Bežigrad« v Ljubljani, Voj
kova ulica 1 v sobi št. 28, stal
no akontacijo za plačilo 
manjših računov. Akontacijo 
bodo odrejali hišnim svetom 
po potrebi v znesku od 5.000 
do 15.000 staril) dinarjev.

Akontacijo bomo izplačeva
li samo pooblaščeni osebi 
hišnega sveta, po sprejetem 
sklepu hišnega sveta.



Turizmu so odprta vrata na stežaj

V turističnem vrvežu, ki je že preplavil ceste, gostišča in 
morske obale, tudi Bežigrad išče svoje mesto pod soncem. 
Če trdimo, da je Slovenija, zlasti pa še Ljubljana, pred
vsem tranzitna turistična postojanka, potlej moremo pri tej 
žili izmeriti utrip, ki obeta vso živahnost poletnih dogodkov. 
Naša sodelavca sta obiskala nekaj gostišč za Bežigradom 
in povprašala, kaj so pripravili novega za množico potujo
čih turistov in seveda za vse Ljubljančane, ki se jim bo v 
sopari poletnega popoldneva zahotelo posedeti na gostil
niškem vrtu.

KAMPING UREJEN, ZA KOPALIŠČE 
NI DOVOLJ DENARJA

Po lanskoletnih peripetijah 
okrog likvidacije rekreacij
skega centra na Ježici so le
tos naposled pri »Sternu« 
krepko prijeli za delo. Kolek
tiv »Šterna« upravlja gostin
ski obrat (550 sedežev, od te
ga 300 na vrtu), prostor za 
kampiranje (kapaciteta: 1500 
gostov), medtem ko pa za 
prostor ob bregu reke, kjer 
je kopališče, še niso dobili 
prepisa. Vsega skupaj je pri 
»Šternu« zaposlenih 11 red
nih uslužbencev, v poletni se
zoni pa bodo zaposlili še 
šest honorarnih moči.

Predvsem se je poslovodki- 
nja poslovne enote »Štern« 
Mija Rodič pohvalila z novo 
asfaltno cesto od glavne ce
ste I.jubljana-Maribor do ko
pališča in kampinga. Okrog 
300 metrov dolg asfaltni tlak 
je podjetje veljal 6 milijonov 
starih dinarjev, štiri milijo
ne pa je prispevala občina. 
Poslovodkinja je omenila, da 
bi silno želeli urediti in as
faltirati še parkirni prostor 
pred kopališčem, vendar so 
za letos svoje sklade že iz
črpali in tako bo to prišlo 
na vrsto pozneje.

Za podjetje zelo važna in
vesticija je bila tudi zgradi
tev ograje okrog kampinga. 
Okrog 500 metrov dolga žič
na ograja je veljala približ
no 3 milijone dinarjev. Ogra
ja je zlasti pomembna zato, 
ker je sedaj zavarovalnica 
pripravljena zavarovati pro
stor za kampiranje in lastni
no turistov v kampingu po 
pravilih hotelskega zavarova
nja. Če bi bila krog kam
pinga ograja že lani, bi ne 
bilo nepotrebnega razburje. 
nja, ko so dvema ameriški
ma študentoma neznani zli
kovci ukradli šotor in opre
mo- V podobnih primerih bo 
torej sedaj zavarovalnica go
stom povrnila škodo. Na 
obeh koncih kampinga ob 
vodi so v ograji vrata, ki so 
podnevi odprta, v mraku pa 
jih zaklepajo.

Pri »Šternu« so se z vod
no skupnostjo tudi dogovori
li, da so pred kampingom 
ob bregu začeli betonirati

ijanskimi mlekarnami za mleč 
ni sladoled.

V gostinskem lokalu so 
namestili topli pult in dve 

tako da je urejen hladilni vitrini (cca 4 milijo
ne dinarjev), prepleskali pa 
so tudi vse mize in stole na 
vrtu.

čeprav še niso prav
no upravniki kopališča pa so 
lani pozimi vseeno pospravi
li ležalnike s kopališča. Ho
teli so jih namestiti tudi le
tos, pa so bile vse deske 
gnile in preperele. Prejšnja 
leta namreč nihče ni poskr
bel, da bi ležalnike shranili 
čez zimo. Za letos pa je ob
činska skupščina obljubila, da 
bo do konca junija kupila 
nove ležalnike. Stali bodo 
okrog 2 milijona dinarjev.

Športna igrišča ob Savi pa 
bodo uredili člani tele- 
sno-vzgojnih društev s pro
stovoljnim delom in denar
jem občinske zveze za tele
sno kulturo.

stopnice, 
tudi dostop do vode.

Letos so do gostišča nape
ljali tudi trofazni tok, kupi
li pa so tudi pralni stroj, ta
ko da lahko gostom v kam
pingu takoj operejo perilo. 
V prihodnje bodo montirali 
tudi omarice na drogovih v 
kampingu, kjer bodo vtične 
doze. Tako bodo imeli kampi- 
sti električni tok prav pri 
šotorih.

Ker so prvi gostje letos pri
šli v kamping že v marcu 
in je bilo do konca maja 
že 500 turistov pri »Šternu«, 
so tudi preje kot sicer odpr- 
li trgovino v kampingu. Za 
kopališče in kamping pa bi 
si želeli še aparat za slado
led, ker so letos najbrž že 
prepozni za dogovor z Ljub-

BRINOVCI KONKURIRAJO S CENE
NOSTJO IN KVALITETO

MARIJA SVETLIN

»Mi konkuriramo z nizki
mi cenami in kvaliteto«, je 
dejala lastnica,zasebne gostil
ne »Brinovci« Marija Svetlin 
v Podgorici. Res, gostilna 
»Brinovci« znana tudi po 
imenu »Pri Ježku«, je toliko 
odmaknjena od zasavske ce
ste, da jo najdejo le stalni .... 
gostje. Zato pa ti neprestano 'lodnle 'eio-

»Morda bi bilo res dobro, 
če bi postavili ob cesti sme
rokaz«, je dejala lastnica, 
»toda prej moramo dobiti pri
voljenje Cestnega podjetja«.

Vso gostilno oskrbujejo 4 
družinski člani, pomaga pa 
jim ena natakarica. Ce bo 
med sezono potrebno, bosta 
na pomoč priskočili še dve 
dekleti. Razen običajnih vsa
koletnih del pred turistično 
sezono tbarvanje vrtnih miz in 
stolov in beljenje notranjosti), 
so letos v prizidku uredili še 
eno gostinsko sobo, ki bo v 
nekaj mesecih nared. Tako 
bodo kapaciteto notranjosti 
povečali od sedanjih SO na 
120 sedežev, medtem ko na 
vrtu lahko sprejmejo 100 go
stov. Istočasno z graditvijo 
nove gostinske sobe pa bodo 
uredili tudi 5 tujskih sob z 
10 ležišči. Prvi gostje pa bo
do lahko prenočevali šele pri-

širijo krog gostov in nemalo- 
kdaj se je že pripetilo, da 
so zlasti tujci več dni zapore
doma iskali »Brinovce«, do
kler gostilne naposled le ni
so našli.

»Zal posojila ni moč dobi
ti«, je dejala Marija Svetlin 
»dobili smo komaj 750.000 
S din — turističnega kredita, 
ki ga drugi dobijo za uredi
tev ene sobe«.

DRUGO LETO 
VSE SILE ZA 
»ROGOVILCA«

JOŽE HROVATIČ

Med naj večjimi gostišči go
stinskega podjetja »Črnuče« 
je nedvomno »Rogovile«. Po
znajo ga ne le črnučani in 
Bežigrajčani, ampak precej 
Ljubljančanov in tujcev, saj 
direktor Jože Hrovatin pravi, 
da je vsak dan vsaj deset tu
jih avtomobilov pred »Rogo- 
vilcem.«

Letos so bolj opremljali in 
preurejavali druge obrate Čr
nuškega gostinskega podjetja, 
zato pa bodo drugo leto vse 
sile zastavili pri »Rogovilcu«. 
Letos so še pred hokejem pre 
belili vse sobe, prepleskali pa 
so tudi že vrtne mize in sto
le. Letos pa so naredili tudi 
že prošnjo za menjalnico, pa 
doslej še niso dobili odgo
vora.

Sicer pa se v »Rogovilcu« 
(znotraj je prostora za 110 
gostov, zunaj za 200) tudi 
brez menjalnice lahko pohva
lijo z ugodnim prometom. V 
maju so, na primer, ustvarili 
kar 14 milijonov 800 tisoč 
din prometa. Pohvalijo pa se 
lahko tudi s sorazmerno niz
kimi cenami. Zato ni čudno, 
da imajo kar 70 abonentov.

V začetku sezone bodo stal
no zaposlenim pridružili še 2 
honorarna gostinska delavca.

Za drugo leto obljubljajo 
ureditev prizidka. Spodaj bo 
sodobna restavracija za 120 
gostov, zgoraj pa več tujskih 
sob (16 do 20 postelj) in po
slovni prostori. S preureditvi
jo, ki bo veljala 80 miljonov 
S dinarjev (15 miljonov bodo 
prispevali sami, 10 milijonov 
občina, ostalo pa posojilo), 
bodo začeli takoj, ko se bo 
izselila stranka, ki sedaj sta
nuje v prizidku. Hkrati z gra
ditvijo novih prostorov bodo 
razširili tudi vrt, obenem pa 
tudi temeljito spremenili raz
pored prostorov v starem go
stišču.

Tekst: B. Sajovic 
Slike: K. Dolenc

Junijsko popoldne v kampingu na Ježici

LASTNICA 
NE DOVOLI 
SPREMEMB

Gostilna »Tavčarjev dvor« 
na Ježici (Gostinsko podjetje 
Bežigrad) ima zlasti za mo
torizirane goste zelo ugodno 
lego. Tik ob štajerski vpadni
ci je in ob križišču s cesto 
proti Šentvidu.

»Oh, ko bi bila, stara »nem
ška cesta« asfaltirana« je de- 
jala upravnica Rezka Verbec. 
Sicer pa ni vzrok malemu 
prometu v gostilni samo ne- 
asfaltirana cesta, pač -pa ne
razumevanje lastnice stavbe, 
ki ne dovoli nikakršne adap
tacije. Letos je negodovala 
celo ko so posuli pesek pred 
sanitarije.

Pod takimi pogoji se seve
da v »Tavčarjevem dvoru« 
niso nič kaj posebej priprav
ljali na turistično sezono. 
Slej ko prej notranjost go
stilne sestoji iz točilnice in 
ene večje sobe (vsega skupaj 
za 50 gostov), ter majhne ne
ustrezne kuhinje. Zunaj so le
tos uredili vrt, tako da bo 
namesto prejšnjih 35 miz na 
njemu prostora še za 20 miz 
(skupaj za 220 gostov). Vse 
kar so tukaj naredili za bli
žajočo sc sezono je, da so 
prepleskali vrtne mize in sto-

KEZKA VERBEC

le, še ta mesec pa bodo no
tranjost prebelili.

Upravnica nam je poveda
la še, da se vkljub vsemu 
tuji in domači motorizirani 
turisti radi ustavijo v »Tav
čarjevem dvoru«, žal pa av' 
tomobili, ki vozijo proti Ma
riboru, zaradi cestno promet
nih predpisov ne morejo za
vijati v levo. Tako gostilni 
uide marsikakšen gost. Zato 
razmišljajo o parkirnem Pr0” 
štoru čez cesto, toda ta le
tos še ne Im na vrsti.

SEZONA JE OB SEJMIH

ANGELA ŠPELKO

Gostilna »Kačič« (Gostin
sko podjetje »Bežigrad«) ima 
vsega skupaj 180 sedežev, od 
tega 120 na vrtu. Položaj ob 
Titovd cesti in urejen parkir
ni prostor za gostilno sta ne
dvomno dve točki v korist 
»Kačiča«. Zal pa se obnavlja
nja lokala In vrta pri »Kači
ču« niso lotili s prevelikim 
navdušenjem. Pesti jih nego

tovost, kdaj bodo tu uredili 
križišče. Tako vsaj je dejala 
upravnica lokala Angela SP®1- 
ko.

Ko so nasproti »Kačiča« za
čeli podirati zgradbo Astre, 
si je namreč kolektiv gostil" 
ne mislil, da so ure štete tu
di njihovi zgradbi. Menda P® 
vseeno »Kačiča« ne bodo rU-, 
šili letos, ampak šele prihod" 
nje leto. Vseeno pa prav za
radi tega ne bi bilo nuj P*" 
metneje letos kaj več preure
jati oziroma obnavljati lokala-

Povsem nepripravljeni P® 
le niso. V točilnici so monti
rali novo točilno mizo in ure
dili hladilno vitrino (prej 80 
hladili pijače z ledom). To ie 
veljalo 1,900.000 starih dinar
jev. Prepleskali so tudi vS® 
stole in mize na vrtu, preb®" 
lili pa so tudi kuhinjo, stra
nišča In hodnik. K osmin1 
članom kolektiva se bo v tur* 
stični sezoni priključila 
ena honorarna natakarica. s ' 
cer pa pri »Kačiču« ni mer*' 
lo za obisk turistična sezon*, 
ampak sejmski dnevi na 8 
spodnrskem razstavišču. T® 
krat imajo največ dela.
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Volitve poslanca v republiški zbor
Skupščine SRSV nedeljo, 26. junija bodo nado

mestne volitve v republiški zbor 
skupščine SRS, ker je poslanka Fani 
Perbil izgubila življenje v prometni 
nesreči. Volitve bodo le v krajevnih 
skupnostih »Boris Kidrič«, Savsko 
naselje, Tomačevo, Šentjakob-Podgo- 
rica, Beričevo in Dol ter v naseljih 
Nadgorica, Ježa in Dobrava, to je 
približno polovica območja bežigraj
ske občine.

Na kandidacijskih zborih volivcev, 
ki so bili v omenjenih krajevnih skup
nostih od 30. maja do 3. junija, so 
predlagali za poslanskega kandidata 
tovarišico Nado Puppis, inž. agrono
mije v Kmetijskem inštitutu SRS, 
ponekod pa tudi Antona Remsa in 
Ivana Levsteka. Na vseh kandidacij
skih zborih je bila predlagana le inž. 
Nada Puppis, ki je tudi dobila po
trebno večino glasov.

Občinska skupščina jo je na seji 
17. junija izvolila za poslanko. Zanjo 
so glasovali vsi navzoči odborniki, le 
dve glasovnici sta bili neveljavni.

Poslanca republiškega zbora 
skupščine SRS dokončno izvolijo vo
livci na neposrednih volitvah. Vo
litve bodo v nedeljo, 26. junija. Vo
lišča bodo odprta od 7. ure zjutraj 
do 7. ure zvečer, ponekod pa tudi 
že prej.

Nado Puppis, inž. agronomije, je občinska skupščina 
izvolila za poslanko. Dokončno jo izvolijo volivci na 
neposrednih volitvah, ki bodo v nedeljo, 26. junija

Inž. Nado Puppis so od- 
borniki občinske skupščine 
Ljubljana—Bežigrad izvolili 
za republiško poslanko. Ne
posredne volitve občanov bo. 
do v nedeljo, 26. junija- 

Inž. Nada Puppis že dolgo 
prebiva za Bežigradom, na 
območju krajevne skupnos
ti »Boris Kidrič« stanuje že 
od leta 1953- Rojena je bila 
v Mariboru, 13- XI. 1922. V 
Mariboru je živela do leta 
1941. obiskovala je gimnazi
jo, 1942 pa je maturirala v 
Ljubljani. Potlej se je pre- 
selila k stricu v Logatec. Z 
osvobodilno fronto je bila 
povezana že vse od njenega 
nastanka, toda v jeseni 1944 
so jo zaprli in poslali v ta
borišče- Poleti 1945 sc je vr

nila domov in se takoj vpi
sala na agronomsko fakulte
to v Zagrebu, saj takrat v 
Ljubljani te fakultete še ni 
bilo. Diplomirala je leta 1950, 
nato pa se je najprej zapo
slila na kmetijskem posest
vu črnelo. Tu je bila pravza
prav selekcijska postaja- Bi
la je referent do leta 1953, ko 
je prišla na kmetijski inšti
tut Slovenije, koder je še .se
daj

V tem času je bila inž. 
Nada Puppis v najrazličnej
ših samoupravnih organih na 
tem inšitutu, dobro pa jo 
poznajo predvsem prebival
ci krajevne skupnosti »Boris 
Kidrič«- Občinska odbornica 
ni bila, pac pa je bila dolga 
leta članica občinskega ko
miteja ZK. Do zadnje letne 
konference SZDL je bila v 
izvršnem odboru SZDL, se
daj pa je član občinske vo
lilne komisije-

Volivci, ki prebivajo na področjih kra
jevnih skupnosti »Boris Kidrič«, Savsko 
naselje, Tomačevo, Šentjakob-Podgorica, 
Beričevo in Dol ter v naseljih Nadgorica, 
Ježa in Dobrava, bodo v nedeljo, 26. juni
ja volili poslanca v republiški zbor skup
ščine SRS.

Volišča:
Krajevna skupnost 
»Boris Kidrič«

Meja krajevne skupnosti: 
desna stran Titove ceste od 
podvoza do Ptujske ulice (na
sproti Stadiona), desna stran 
Ptujske ulice na vzhod do 
Linhartove ceste ter zahodno 
od Savskega naselja do Vil
harjeve -ceste, Vilharjeva ce
sta do Titove ceste.

Volišče bo v Domu krajev, 
ne skupnosti, Vojkova 1-

Krajevna skupnost 
Savsko naselje

_ Meja krajevne skupnosti: 
Vilharjeva cesta, Šm a rimska 
cesta, Savska cesta-

Volišče bo v osnovni šoli 
»Borisa Kidriča«, Matjaževa 4.

Krajevna skupnost 
Tomačevo

Naselji Tomačevo in Jarše
Volišče bo v Gasilskem do-

Krajevna skupnost 
Šentjakob-Podgorica

Naselji Šentjakob in Podgo
rica.

Volišče bo v Prosvetnem 
domu v Šentjakobu.

Krajevna skupnost 
Beričevo

Naselji Beričevo in Brinje. 
Volišče bo v Kmetijskem 

domu v Beričevem-

Krajevna skupnost 
Dol

Naselja: Dol, Videm, Za 
boršt, Zajelše, Podgora in 
Kleče pri Dolu- 

Volišče bo prostorih kme
tijske zadruge v Dolu.

Naselja Nadgorica, Ježa 
in Dobrava

Volišče bo v gasilskem do 
mu v Nadgorici.
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Obisk pri fotografih v SavskefU naselju

MLADI MOJSTRI
Osnovna šola Borisa Kid

riča v Savskem naselju je 
bila doslej znana po svojih 
šahistih. Odlično znanje v ša
hu so učenci te šole pokaza
li že lani. Letos so ponovne
mu šahovskemu prizna
nju (šahovska ekipa je osvo
jila drugo mesto v republi- 
škem merilu, Marjan Novak 
pa je zasedel med starejšimi 
pionirji prvo mesto), pridru
žili še uspeh na področju fo
tografije. Pionirji omenjene 
Šole so na letošnji razstavi 
»Pionirski foto 66« zasedli 
drugo mesto kot krožek in 
si zato priborili srebrno pla
keto. Med posamezniki sta se 
posebno dobro odrezala dija
ka osmega razreda. Veljko 
Karis in Stane Hrast. Prvi 
je dobil zlato plaketo za čr- 
no-bele posnetke in diplomo 
za fotogram, drugi pa brona
sto plaketo in prav tako di
plomo za fotogram. Svoje fo
tografije pa sta poslala na raz
stavo tudi devetletni Marko 
Vrabl in Branko Franzi.

Nedvomno gre zasluga za 
tako velik uspeh tudi foto
grafinji Haniki Cankar —Si
mončič, ki že vrsto let neu

trudno vodi krožek. Njeno 
iskreno delo je obrodilo sa
dove. To ne kažejo le nagra
de, marveč tudi obiski mla
dincev, ki še sedaj, čeprav so 
šolo že pred leti zapustili, še 
vedno radi prihajajo v tem
nico. Hanika že sedem let, 
torek za torkom, deli svoje

Šolska razstava 
na Črnučah

Učenci črnuške osemletke 
so tako kot vsako leto tudi 
letos ob zaključku pouka 
pripravili lepo razstavo izdel
kov, ki so jih naredili bodi
si pri likovnem, bodisi pri 
tehničnem pouku. Razstava 
sama kaže veliko prizadeva
nje učencev kot tudi pedago
gov. čeprav na razstavi izdel
kov tehničnega pouka ni naj
ti ničesar presenetljivega, pa 
nekatere risbe, le teh je raz
stavljenih 210, kažejo, da je 
med črnuškimi dijaki nekaj 
zelo nadarjenih risarjev. Pri 
tem je seveda treba tudi po
hvaliti profesorja, ki poučuje 
likovni pouk.

znanje mladim glavicam, ki 
jih je priklenila črno-bela 
umetnost.

Dva najboljša fotografa smo 
obiskali. Stanko Hrast je že 
nekaj deset metrov pred šo
lo zvedel, da ga čakamo. Od
govarjal je kratko, brez za
drege:

»S fotografijo sem se za
čel ukvarjati šele letos, pred 
dobrimi štirimi meseci. SSe 
prej sem malo poskušal s 
stričevim aparatom, ko pa 
mi je stara mama kupila apa
rat »pentono II,« sem dobil 
do fotografije še večje vese
lje. Vpisal sem se v krožek 
in začel.«

Stanko je osemletko uspeš
no končal, želi si, da bi ga 
sprejeli v grafično šolo. Rad 
bi postal ročni stavec ali pa 
reprodukcijski fotograf, če 
bodo njegove reprodukcije ta
ko dobre, kot so razstavlje
ne in nagrajene slike, potlej 
bodo klišeji že dobri.

Prvonagrajeni, Veljko Karis, 
se je držal slovesno. Morda 
zaradi tega, ker je dobil zla
to medaljo ali pa zato, ker 
smo ga zmotili med pripra
vami na važen dogodek, na 
ples dijakov osmih razredov.
V roki je motal kolobar mag
netofonskega traku in resno
bno gledal skozi naočnike.

»Jaz pa se že dolgo ukvar
jam s fotografijo. Začel sem 
tako, da sem od tete dobil 
v dar box kamero. Slike, ki 
ki sem jih poslal na razsta
vo. pa sem posnel z izsposo- 
jenima fotografskima apa
ratoma, s prijateljevo »pen- 
tono« in nekim nemškim apa
ratom. ki mi ga je posodila 
tovarišica Hani. »Ona in njen 
mož sta nas veliko naučila.«

Veljko je slikal na domači 
film »Efka« in na uvoženi 
film »Orwo«. Jeseni pojde v 
gimnazijo, želi biti novinar.
V anketi o izbiri poklicev je 
zapisal, da bo diplomat.

jo

Nagrade za dijake
Andrej Sever, dijak I. gim

nazije, je napisal najboljšo 
nalogo na temo o 25. obletni
ci ustanovitve Osvobodilne 
fronte. Naloge so pisali na 
vseh bežigrajskih šolah; po
sebna komisija pri občin
skem zboru SZDL pa je pre
gledala 50 najboljših nalog in 
jih deset izbrala za nagrade. 
Slovesna podelitev nagrad je 
bila v domu krajevne skup
nosti »Boris Kidrič«, kjer je 
predsednik občinskega odbo
ra SZDL Božo Kovač razdelil 
najboljšim piscem knjige 
»Zgodovina človeštva«.

|lltlllMlltllltt!l!lt!lllllllllllllllt|j||ltlll|l||||t||||||||||||||||i|jf|||!!|j||||||f||||||||||||||||||||||||||t|||t||||t|||||||)j|HI|l||l|HJ|lll|l||t|j|t|||||||||}|||M||||||||j||||||||||||||;]^

PIONIRJI, PIONIRKE, MLADINCI 
IN MLADINKE

Tudi za vas, ki boste preživljali poletne po
čitnice doma, bomo poskrbeli, da se boste lah
ko prijetno zabavali. V Savskem naselju ob 
Linhartovi in Matjaževi ulici pri šoli dr. Vita 
Kraigherja na Vodovodni cesti in na kopališču 
pri Šternu, bodo te dni postavili igrišča za 
odbojko, badminton in mali nogomet, pripra
vili prostor za namizni tenis itd. Igrišča z naj
osnovnejšimi rekviziti (žogami, loparji in pod.) 
vam bodo vsak dan na razpolago od 8. ure 
zjutraj do 19. ure zvečer. Rekvizite boste dobili 
pri tovarišu ali tovarišici, odgovornih za red in 
izvajanje programa na teh prostorih. V vrtcih, 
ki so v neposredni bližini teh igrišč, pa bo 
vsakdo lahko dobil toplo malico za ceno 40 do 
50 S-din, samo javiti se mora ob prihodu na 
igrišča tovarišici v tej ustanovi. Vse te centre 
bodo obiskovali tudi inštruktorji badmintona, 
odbojke in drugih športnih zvrsti in vas bodo 
poučevali o načinu igranja, pravilih igranja in 
drugem. Tudi taborniki bodo vaši redni gostje 
in vam bodo pokazali postavljanje šotorov, 
pripovedovali o taborniškem načinu življenja 
in sploh o svojem delu. Priredili bomo tek
movanja in turnirje v različnih športnih pa
nogah.

Ne zamudite ugodne priložnosti, naj vam 
postanejo ti centri vaš drugi dom, poln zdra
vega razvedrila in sproščenosti!

Občinski odbor SZDL 
Občinski odbor zveze prijateljev mladine 

Občinska zveza za telesno kulturo

CRNUČANI SO POKAZALI, KAJ ZNAJO — Na telovadnem nastopu je sodelovalo več kot 
80(1 pionirjev in pionirk. Foto: M. L.

Ob tabornem 
ognju

Tudi taborniki Partizanske
ga odreda Bičkova skala so 
s« nameravali na dan mla
dosti priključiti splošnemu 
veselju ob prazniku. V na
črtu so imeli postavitev pro
pagandnega tabora, zvečer 
pa bi najmlajši taborniki, 
medvedki in čebelice, izvedli 
ob tabornem ognju nekaj kul
turnih in taborniških točk. 
Za popestritev programa so 
pripravili še barvne risanke. 
Zal pa je lepe načrte skazila 
močna nevihta. Prireditev so 
morali prestaviti na 28. maj. 
Zal najmlajšim tabornikom 
starši — zaradi pozne ure — 
niso dovolili nastopati, sicer 
pa je prireditev uspela. Mla
dina pa tudi starejši so za
dovoljni odhajali domov z že
ljo, da bi bilo podobnih pri
reditev še več.

BORUT KUK

Bežigrad ima 
močne šahiste

Šahisti bežigrajske gimna
zije so osvojili naslov prvaka 
srednjih šol Slovenije za leto 
1966- V ekipi je nastopi « pet 
igralcev in tri igralke Pre
magali so Maribor — Tabor 
7,5:0,5, Moste 5:3 in ljubljan 
sko II. gimnazijo 4,5:3.5. Vse
kakor lep uspeh mladih beži 
grajskih šahistov in nadalje
vanje vrste uspehov, ki so jih 
dosegli šahisti z osnovne šo
le »Borisa Kidriča« in šahistk 
z osnovne šole Stoži ce v prej
šnjih letih.

ČRNUŠKA REVIJA
Drugo nedeljo v juniju so mladi Črnučam 

priredili na športnem igrišču za šolo telovadno 
revijo, na katero so povabili tudi telovadce 
iz drugih šol in člane TVD Partizana — Be
žigrad. V dvanajstih točkah so prikazali te
lovadne prvine, ki jih zajema učni program 
telovadbe in nekatere druge točke. Prireditev 
je v celoti uspela, saj je pokazala, da se da 
z voljo še vedno organizirati telovadni nastop, 
ki navdušuje zaradi skladnega gibanja mladih 
teles in lepo krojenih dresov.

Na Črnučah pravijo, da telovadni nastop, 
kakor so imenovali svojo prireditev, ni bil le 
sam sebi namen, marveč so hoteli najprej pa 
kazati kaj znajo in zmorejo, na račun tega 
uspeha pa bi radi nakovali nekaj denarcev iz 
občinske blagajne. Radi bi jih pretopili v asfalt- 
beton, s katerim nameravajo pokriti igrišče, 
ki je že dokaj urejeno. Do sedaj so s 500.009 
din, kolikor so jih dobili od občinskega sveta 
za šolstvo, podporo občinske skupščine v zne
sku 200.000 din, s 600 tisoč dinarji, kolikor je 
znašala vrednost del krajevne skupnosti Črnu
če in 200.000 din, ki so jih dala kot plačilo za 
oglas v šolskem glasilu krajevna podjetja, 
igrišče toliko uredili, da mu manjka le še vrh
nja plast asfalt-betona. Menijo, da bodo svojo 
željo uresničili in v dveh letih igrišče toliko 
uredili, da se bodo lahko v poletnih mesecih 
po njem razen drugih zabavali tudi kotalkarji, 
pozimi pa tisti, ki ljubijo drsanje na ledeni 
ploskvi.

čmučani bi se za dosedanje delo radi za
hvalili predvsem podjetju Slovenija ceste. Pra
vijo, da so letos za pošten denar napravili po
šteno delo, kar se v preteklih letih ni zgodilo.

Če bodo pri urejanju svoje asfaltno-beton- 
ske plošče tako vztrajni kot pri izvedbi telo
vadnega nastopa, se bodo kmalu vrtela na 
Črnučah tudi kolesca kotalk.

je

Streljanje

NA OSNOVNI ŠOLI V ST02ICAH — 93 NOVIH MLADINCEV. — Na osnovni šoli Danile 
Kumar v Stožicah so za dan mladosti sprejeli v mladinsko organizacijo dijake seitmiah 
razredov. Pred podelitvijo mladinskih izkaznic je bil na šoli pester glasbeni program, ki 
so ga pripravili pionirji nižjih razredov. Potem pa je sekretar občinskega komiteja Zveze 
mladine Erik Zrimšek razdelil izkaznice 93 novim mladincem, ti pa so vrnili svoje pionir
ske rutice. Nove mladince je v imenu občinske skupščine Bežigrad in Društva prijateljev 
mladine pozdravil podpredsednik Društva prijateljev mladine Janez Dremelj.

Foto: K. DOLENC

Dva v reprezentanci
Bežigrajski strelci so letos dosegli nekaj zelo 

dobrih rezultatov. Med drugim sta tekmovalca strel
ske družine »Tabor« z Ježice Gabrijel Dovč in Aleš 
Demšar nastopila v republiški mladinski reprezentan
ci, pri članih pa se je uvrstil v reprezentanco tudi 
Janez Bohinc, ki je na izbirnem tekmovanju dosegel 
najboljši rezultat. Le ta je tudi predsednik strelske 
družine na Ježici in rezultate nam je seveda kar 
stresal iz rokava:

TEMELJI SO ZETU
Bežigrad je letos prevzel 

svojevrsten primat v ljubljan
ski košarki. V različnih ligah 
nastopa namreč kar 11 ekip. 
Iz občine Moste tekmuje 
(vključno z zvezno ligo) de
vet ekip. iz vseh drugih občin 
pa še manj. Pri takšni mno
žični osnovi se lahko nadeja
mo tudi kvalitetnih rezulta
tov. Zenska ekipa Partizana 
Ježica in članska vrsta košar
karskega kluba »Stadion«, ki 
nastopata v republiški ligi. 
imata za to dovolj zaledja. 
Na Ježici imajo tri ženske vr
ste ter člansko in mladinsko 
ekipo, košarkarski klub »Sta 
dion« pa ima dve članski in 

* dve mladinski moštvi.

• Naša mladinca sta nasto
pila v reprezentanci v dvobo
ju z izbrano vrsto Hrvatske. 
Mladinci so premagali svoje 
vrstnike iz sosednje republi. 
ke, med slovenskima mladinci 
pa je dosegel najboljši rez ul 
tat Gabrijel Dovč. Reprezen
tanca ima na sporedu še sre
čanja s Srbijo ter Bosno in 
Hercegovino in upam da se 
bodo naši tekmovalci tudi 
tamkaj dobro odrezali.

Letos smo imeli precej na
stopov- Zaključili smo občin 
sko ligo v streljanju z zrač
no puško. Zmagala je vrsta 
»Tabora« pred »Herojem Vi- 
teaom« iz Črnuč in Protiavi. 
omcom Sodelovalo je sedem 
ekip Imeli smo tudi več dvo
bojev v počastitev dneva mla- 
dosbi.

Na Ježici -imamo pionirsko, 
mladinsko in člansko ekipo- 
Treniramo trikrat na teden 
In sicer še do 15. julija pote«1 
pa bomo imeli malo odmora- 
Jetseni nameravamo zbrati 56 
eno pionirsko in mladinsko 
ekipo tako da bomo imeli db" 
volj zaledja- člansko vrsto 
smo precej pomladili, ^aj 
med desetimi tekmovalci na- 
stopa kar sedem mladincev-

Združujemo največ delaV' 
»ke mladine Precej težav Pri 
treningih in tekmovanjih itoa- 
mo zaradi tega, ker delajo v 
različnih izmenah in težko J® 
uskladiti prosti čas s trento' 
gi

Za streljanje z zračno P11*" 
ko imamo dvorano, strelci a 
malokalibrsko puško pa to«' 
rajo na treninge na Rakovnik- 
kair je precej daleč. Zanje w' 
di ni dovolj municije. 2*1”?, 
mamo denarja, da bi urtKr,j 
strelišče za Savo. Tam 
ni pogojev za treninge, saj ^ 
teren ni urejen, kaj šele 
go. Morali bi zgraditi P10" , 
za strelsko lopo in še marSI 
kaj drugega «
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Odbojka_ ATLETSKI ŠOLSKI POKAL ZA BEŽIGRADOM

Združene moči. Atletika navdušuje
boljši rezultati Najboljše tekmovalce ima šola »Vita Kraigherja« — Številna udeležba

Odbojkarji Cmuč so se v 
spomladanskem delu prven
stva v republiški ligi uvrsti
li med boljše ekipe. Lani so 
86 združili igralci odbojkar
skega kluba »Bežigrad« in 
Partizana Črnuče, združena vr- 
8ta pod imenom Partizan Cr- 
nu5e — Sava je začela kar 
obetajoče. Trener prvega mo
štva inž. Miro Meserko meni 
takofle:

Badminton

ZMAGA in poraz 
z GOSTI 
•Z AVSTRIJE

Igralci badmintona z Ježice 
80 imeli v gosteh tekmovalce 
iz Avstrije. V dvoboju z eki- 
Po SC »Spittal« so zmagali 
”:®- To je bil prvi poraz te 
^stiijske ekipe v Ljubljani. 
Za Partizan Ježica so bili us- 
Pfcšni Drinovec, Jereb. Plut 
ter dvojice Drinovec — Jereb, 
farčnifcova — Jereb in Ravni- 
karjeva — Drinovec. Pomerili 
80 se tudi z ekipo A3C »Vil- 
ach« fe Beljaka; ta vrsta je 

nekajkrat osvojila avstrij
sko državno prvenstvo. Gost- 
le so zmagali 9:2. Za domače 
^ bila uspeSna Jereb in dvo- 
Jica Drinovec — Jereb.

Na turni,rju za jakostno 
iestv.oo najboljših slovenskih 
igralcev, ki ga je organizirala 
Ulampia, se je Jani Drinovec 
bvrstil na drugo mesto Janez 
Jereb pa na četrto mesto-

• Dosegli smo več, kot 
smo pričakovali. Računali 
smo, da bomo nabrali toliko 
točk, da bo zadostovalo za 
obstanek v ligi. Zdaj pa smo 
na 5. mestu in skušali ga bo
mo obdržati-«

Igralcev je bržkone dovolj?
• Združitev odbojkarjev je 

bila umestna ne samo zaradi 
finančnega položaja temveč 
tudi zaradi kadra: odbojkar, 
ski klub »Bežigrad« ni imel 
možnosti za razvoj, na Črnu
čah pa je več mladih igral
cev. Vrnil se je tudi Miro Ko
šir, ki je igral za »Ljubljano«, 
tako da nastopa v prvem mo. 
štvu 12 igralcev: Andi Kovač. 
Janez Škofič, Jože Plešej, Ma
tu Kumer. Marjan Kumer, 
Miro Košir. Ilija Jakšič, Jože 
Arh, Miran Černivec, Pavle 
Dolenc in Božo Cehak.

Kaj pa zaledje?
• Imamo še drugo moštvo, 

ki nastopa v kamniški ligi, 
mladinci pa so na turnirju za 
slovensko prvenstvo zasedli 
3.» mesto v svoji skupini. Pri 
mladih pa je vseeno premalo 
zanimanja, posebej glede na 
to, da je odbojka edini kvali
tetni šport na Črnučah.«

In drugi pogoji za tekmova
nje?
• Financiranje s strani ob- 

činske zveze za telesno kul
turo je urejeno. Nadvse pri
zadeven je predsednik odboj
karske sekcije Vinko Vrbec. 
ki vodi tudi drugo moštvo in 
opravlja še kup drobnega de
la- Pri igrišču bi le nujno po
trebovali garderobo in tuše. 
počasi bo pa treba misliti še 
na eno igrišče «

Na Centralnem stadionu je 
bilo 9. junija tekmovanje be
žigrajskih osnovnih šol za 
atletski šolski pokal, ki je 
veljalo obenem tudi za občin
sko prvenstvo. Tekmovanja 
so se udeležile ekipe osnov
nih šol »Borisa Kidriča«, »Mi
rana Jarca«, »Danile Kumar« 
in »Dr. Vita Kraigherja«, 
medtem ko učenci os. šole 
iz Črnuč niso tekmovali za
radi telovadnega nastopa, ki 
so ga priredili. Skupno je 
tekmovalo 163 učenk in učen ■ 
cev in v tekih na 60 ni, 300 
oziroma 400 m, štafetnem te
ku 4 x 60 m, skokih v višino 
in daljino ter metu krogle. 
Doseženih je bilo nekaj iz
rednih rezultatov kot 8,2 Tav- 
zesove v teku na 60 m, 135 
cm Valenčičeve v skoku v vi
šino, Burjevih 7,6 na 60 m, 
Piskarjevih 56,6 na 400 m in 
Kuzminovih 12.27 m v metu 
krogle. Razveseljivo je tudi 
to, da so vsi nastopajoči po
kazali precejšnjo mero nadar
jenosti, znaiga in borbenosti.

Premočno je zmagala ekipa 
osnovne šole »Dr. Vite Krai
gherja« (145 točk), pred šolo 
»Danile Kumar« (97), »Borisa 
Kidriča« (85) in »Mirana Jar
ca« (81 točk). Učenke in učen

ci Drage Stamejčičeve, Male- 
ričeve in Ledinka so še en
krat dokazali, da je atletika 
pri njih zelo razvita in da je 
njihova vadba sistematična in 
traja vse leto. Tako je brona
sti grb mesta Ljubljane pre
jela v trajno last osnovna šo
la »Dr. Vita Kraigherja«, med
tem, ko sta za najboljše" po
samezne rezultate prejela na
gradne albume Tavzcsova za 
tek na 60 m in Piskar za 
tek na 400 m.

Tekmovanje, ki ga je s po
močjo AK Olimpija organi
zirala obč. zveza za telesno 
kulturo in pri katerem so 
sodelovali tudi vsi profesor
ji telesne vzgoje nastopajo
čih šol, je v celoti uspelo in 
pokazalo, da je bežigrajska 
mladina zelo privržena atle
tiki — kraljici športa!

REZULTATI:
Fantje — tek 60 metrov: 1. 

Burja (V. Kraigherja) 7,6, 2. 
špelič (M. Jarca) 7.7, 3. Mele 
(B. Kidriča) 7.9. Višina: 1.
Cunder (V. Kraigherja) 155 
cm, 2. Varkeljc (B. Kidriča) 
155 cm, 3. Širok (M. Jarca) 
145 cm. Daljina: 1. Baumgart- 
ner 5.20 m, 2. Zaman 5. 15 m.

3. Založnik (vsi V. Kraigher
ja) 4.90 m. Krogla: 1. Kuzmin 
(V. Kraigherja) 12.27 m, 2. Za
krajšek (ID. Kumar) 12.22 m, 
3 Umek ( B. Kidriča) 11.36 
m. Tek 400 metrov: 1. Piskar 
(M. Jarca) 56.6, 2. Marka (V. 
Kraigherja) 58.7, 3. Brezovnik 
(D. Kumar) 60 9. Štafeta 4 z 
60 metrov: 1. Vita Kraigherja 
31.3, 2. Danile Kumar 32,1, 3. 
Mirana Jarca 33.0.

Dekleta — tek 60 metrov:
1. Tauzes (V. Kraigherja) 8.2,
2. Škerjanec (V. Kraigherja)
8.4, 3. in 4. Čuček (D. Kumar) 
in Sitta (M. Jarca) 8.7. Viši
na: 1. Valenčič (V. Kraigher
ja) 135 cm, 2. in 3. Cesnik in 
Bole (obe D. Kumar) 130 cm. 
Daljina: 1. Škrjanc (V. Krai
gherja) 4.23 m, 2. Prevod
nik (D. Kumar) 3.92 m, 3. Pa
pič (V. Kraigherja) 3.83 m. 
Krogla: 1. Simon (V. Krai
gherja) 8.81 m, 2. Podbevšek 
(D. Kumar) 8.73 m, 3. Rojko 
(V. Kraigherja) 8.69 m. Tek 
300 metrov: 1. Tauzes (V.
Kraigherja) 49.1, 2. Sitta (M. 
Jarca) 49.2, 3. Dolenc (D. Ku
mar) 52.6. Štafeta 4 x 60 me
trov: 1. Vita Kraigherja 34.6, 
2. Danile Kumar 36.4, 3. Mira
na Jarca 39.2.

KOŠARKA

Devet ekip, 2 prvi mesti
V letošnjem medobčinskem tekmovanju v ko

šarki nastopa devet ekip iz štirih bežigrajskih klu
bov: »Stadiona«, »Partizana«, Ježica, »Kometa« m Par
tizana Črnuče. Z uspehi košarkarjev smo v spomla
danskem delu tekmovanja zadovoljni, saj so se v 
ligah, kjer tekmujejo, uvrstili v zgornjo polovico 
lestvice.

Košarkarske

JUNlj

IEKME JK/.ICA : ILIRIJA. FOTO: E. S.

V članski konkurenci tek
mujejo Ježica, »Stadion B« in 
»Komet«. Ježica je najresnej
ši kandidat za osvojitev prve
ga mesta, lahko pa smo zado
voljni tudi z rezultati drugih 
dveh ekip.

Rezultati — člani: »Komet«
— Trnovo B 28:63, Ježica — 
»Stadion B« 52:48, »Stadion B«
— Vrhnika B 57:50, Medvode
— Ježica 31:54, »Stadion B«
— »Slovan B« 53:68, Vrhnika 
B — Ježica 29:78, »Komet« — 
Ježica 51:64, Medvode — »Sta
dion B« 54:60, Ježica — »Slo
van B« 62:45, »Stadion B« — 
Trnovo B 37:60, Vrhnika B —- 
»Komet« 42:48.

Vrstni red: Ježica, Trnovo 
B, »Slovan B«, »Komet«, 
»Stadion B«, Vrhnika B, Med
vode.

Mladinci tekmujejo v dveh 
ligah. V A skupini tekmujeta 
tudi prva ekipa »Stadiona« in 
Ježice, v B skupini pa druga 
ekipa »Stadiona«. Obe beži
grajski ekipi sta lani tekmo
vali v B skupini, torej sta le
tos novinca. Z rezultati smo 
zadovoljni, saj sta se samo 
moštvi »Olimpije« in »Slova
na« pokazali kot premočna 
nasprotnika, z vsemi drugimi 
pa sta bežigrajski ekipi po
polnoma enakovredni. Druga 
ekipa »Stadiona« je nova, 
mlada vrsta, kar kaže, da so 
pri »Stadionu« začeli s siste
matično vzgojo igralcev, ki 
bodo zamenjali igralce član
ske ekipe.

Rezultati — mladinci A gru
pa: Ježica — »Stadion« 45:31, 
»Olimpija« — Ježica 66:25, 
»Stadion« — »Olimpija« 35:74, 
Ježica — »Ilirija« 20:0, »Slo
van« — Ježica 68:26, »Ilirija«
— »Stadion« 50:57, Ježica —

Zelena jama 45:49, »Stadion« 
— »Slovan« 41:77, Domžale — 
Ježica 63:46, Zelena jama — 
»Stadion« 53:54.

Vrstni red: »Olimpija«,
»Slovan«, »Zelena jama«, Je
žica, »Stadion«, Domžale, »Ili
rija«.

B-grupa: »Stadion«—Vrhni
ka 23:35, Trnovo—»Stadion« 
43:21, »Stadion«—Medvode 29: 
53, »Ljubljana—»Stadion« 55: 
29. »Stadion«—Moste 40:63.

Klubi so v letošnji sezoni 
izredno presenetili z resnost
jo pri organizaciji ženskih 
ekip. Vse so se bile točno po 
razporedu komisije za košar
ko. V ligi mladink sta tekmo
vali tudi dve mladinski ekipi 
Ježice. Prva ekipa Ježice je 
kvalitetno prekašala vse osta
le ekipe in brez poraza zased
la prvo mesto. Drugo ekipo 
sestavljajo samo igralke, ki 
so pričele igrati košarko šele 
letos in so se v tekmovanju 
kljub temu dobro znašle.

REZULTATI — mladinke: 
Litija : Ježica A 17:26, Ježica- 
B : Vrhnika 6:13, Ježica-A : 
»Slovan« 42:12, Ježica-B : Li
tija 4:28, »Slovan« : Ježica-B 
20:5, Ježica-A : »Olimpija« 25: 
22, Ježica-B : Olimpija« 14:17, 
Vrhnika : Ježica-A 24:30, Ježi
ca-A : Ježdca-B 28:4.

VRSTNI RED: Ježica A,
Slovan, Litija, Olimpija, Vrh
nika, Ježica B.

Razveseljivo je, da smo do
bili novo košarkarsko sekcijo 
pri Partizanu Črnuče, ki na
stopa v medobčinskem tekmo
vanju v pionirski ligi. Kljub 
mladosti in neizkušenosti mo
štvo nastopa uspešno in je v 
spomladanskem delu zasedlo 
peto mesto. m.

Uspehi 
še pridejo

Podpredsednika občin
ske zveze za telesno kul
turo Bežigrad Aleksandra 
Lauša smo vprašali kako 
ocenjuje atletsko tekmo
vanje bežigrajskih šolar
jev. Takole je odgovoril:

»Ena glavnih nalog ob
činske zveze za telesno 
kulturo je, da poleg dru
ge telesno-vzgojne dejav
nosti in športa, podpira 
in dvigne na višjo raven 
smučanje, plavanje in 
predvsem atletiko. Začne 
se seveda pri šolskih tek
movanjih. Na leto naj bi 
bila vsaj štiri tekmova
nja. Prav številni nastopi 
bodo pritegnili mladino' 
na športne terene.

Na zadnjem tekmovanju 
nismo zabeležili le števil
ne udeležbe, ampak se je 
pokazalo tudi veliko zani
manje mladine za atleti
ko. Ne manjka nič druge
ga, kot nekoga, ki bi na 
šolah to dejavnost organi
ziral. Za prvenstvo se na 
šolah niso posebej pri
pravljali, nastopilo je le 
malo tekmovalcev, ki so 
že vključeni v atletske or
ganizacije. Pionirji in pio
nirke so pač pokazali svo
je sposobnosti, dali so od 
sebe kar v teh razmerah 
lahko dajo. Rezultati so 
dobri, nekaj celo zelo do
brih — S.i na 60 m pri 
pionirkah, pionirji — ti
šino 155 cm, 56.6 na 400 
metrov, 5.20 m daljina itd. 
To je torej osnova za pra
vo atletsko tekmovanje.

Jeseni moramo tekmo
vanje nadaljevati tako 
kot smo si zamislili (šole 
nhj bi nastopile dvakrat 
jeseni in dvakrat spomla
di), bolj pa moramo pri
tegniti atletski klub Olim
pijo, da bo organizacija 
tekmovanja boljša. Prav 
dobra organizacija, red 
in disciplina, tudi delujejo 
vzgojno na mlade tekmo
valce. Pripraviti moramo 
tudi svečano podelitev 
priznanj, to je zelo po
membno. Prihodnje leto 
nameravamo organizirati 
tekmovanje atletskih ekip 
iz osnovnih šol vseh ljub. 
Ijanskih občin.

Uspehov se seveda ne 
moremo nadejati v enem 
letu ali v dveh letih, ven
dar prav atletska tekmo
vanja so osnova za širšo 
telesno - vzgojno in šport
no dejavnost.«

Gimnazija med 
najboljšimi 
v Ljubljani

Bežigrajska gimnazija je 
bila organizator atletskega 
prvenstva ljubljanskih sred' 
njih in strokovnih šol. V de 
setih ekipah je nastopilo več 
kot 300 tekmovalk in tekmo
valcev. Zmagala je gimnazija 
Šentvid, domača vrsta pa se 
je uvrstila na drugo mesto- 
Bežigrajski tekmovalci in tek
movalke so dosegli nekaj do
brih rezultatov. V teku na 300 
metrov se je Mele (I. gimna
zija) uvrstil na drugo mesto, 
na 1030 metrov pa je bil Še- 
bela (FUr šola) tretji. Pri de
kletih je Boguničeva (I. gim
nazija) zmagala pri skoku v 
daljino in Trbežnikova (Šola 
Iskra) pri metu krogle, na 
drugo mesto sta se uvrstili 
Jurčičeva (1. gimnazija) v te 
ku na 60 metrov in ‘Stanovni
kova (ITT šola) v teku na 
600 metrov.

ZBOH OBČANOV



Mladi pred počitnicami

ORGANIZACIJA 
BREZ DENARJA

Za Bežigrad <nn je več 
kot 250 članov Počitniške 
zveze- O delu te speciali 
zirane organizacije za 
mladinski turizem .>am je 
pripovedovala Marija \r 
har, predsednica izvršne
ga odbora Počitniške zve
ze občine Bežigrad:
• Število članov' nepre

stano narašča. Pritegnejo 
jih zlasti izleti, pohodi, 
možnosti, ki jih imajo za 
letovanje v domovih Po
čitniške zveze ob morju 
in v gorah, popusti na že
leznici ter avtobusih itd. 
Za Bežigradom imamo 
več družin v podjetjih, na 
šolah in po terenu. Izlete 
prirejajo v glavnem druži
ne. ki lepo sode'ujejo med 
seboj. Prav zdaj je seveda 
največ zanimanja za le
tovanja v taborih Počitni
ške zareze v Zadru in Ma 
karski. Po zdajšnjih pri- 

' javah računamo, da bo 
preživelo počitnice v teh

dveh taborih približno 150 
mladih Bežigrajčanov s I. 
gimnazije, šole ISKRA, iz 
Topsa, Dopisne šoe in iz 
drugih družin V načrtih 
imamo še dvodnevni izlet 
v dom Počitniške zveze v 
Martuljku, sicer pa bo
mo več izletov organizirali 
jeseni«
• Občinski skupščini 

simo predložili prošnjo za 
dotacijo, je pristavila bla
gajničarka Helena Triller 
pa nam niso niti odgovori
li Edini dohodek je člana, 
rlna, te pa nam ostane 
bolj malo, le 80 starih di-~ 
narjev od vsakega člana. 
V drugih občinah dobijo 
odbori Počitniške zveze 
dotacije in potlej lahko 
bolj organizirano delajo 
Za Bežigradom gostujemo 
pri občinskem komiteju 
Zveze mladine, ki pHOuje 
tudi stroške za pošto in 
druge izdatke, ki ji n ima 
naša organizacija«

Pri „Alešu" nihče ni kradel?
Upravnica je bila obdolžena grabeža in poneverbe

V članku »Gostinstvo na 
novih poteh« smo v »Zboru 
občanov« avgusta 1961. med 
drugim zapisali:

»Med temi tremi gostišči 
(»Posavec« v Tomačevem, 
»Ruski car« na Ježici in »Pri 
Alešu« na Ježici) se še po
sebej odlikuje ježiški »Aleš«, 
Id je v prvih petih mesecih 
letos »ustvaril« za nič več in 
nič manj kot točno 1,600.000 
din čiste izgube! Kako? Po
vsem preprosto, kakor je 
razvidno iz knjigovodstva: 
stroški 16.880.000 din, izkupi
ček pa 15.280.000 din in pika.«

Ivanka, zaradi k. d. po čl- 
255 in 61. 322 K- Z. se preis
kava zoper obdolženko spo
razumno z javnim tožilcem 
ustavi, ker ni razlogov za na
daljnji pregon.

Sklep je s tem pravnomo
čen.

Obrazložitev:

Tako o zadevi »Aleš« pravi 
Okrožno sodišče SRS v Lju. 
bljani.

nejših In najboljših, je šla 
skoraj v pozabo. Zdaj Skoraj 
po dveh letih, odkar so pri 
»Alešu« zaprta vrata, pa se 
vsa zadeva spet odmotava, j 
toda precej drugače, kot smo I 
pisali v »Zboru občanov« av
gusta 1964

Toda skoraj po dveh letih 
se je izkazalo, da gostilna 
»Aleš«, ki je bila do ukinit
ve v kolektivnem upravlja
nju, ni imela nikakršne iz
gube. Prikazano izgubo so 
potemtakem »ustvarili« nek
je drugje.

Peršin Ivanka je bila kot 
upravnica gostišča v kolek
tivnem upravljanju pri »Ale
šu« obdolžena kaznivega de
janja grabeža in poneverbe, 
kar naj bi storila s tem, da 
naj bi si od iztržka zadrže
vala določen znesek, ki ga ni 
odvajala v Narodno banko, 
temveč ga uporabila v svojo 
korist.

Po temeljiti preiskavi in 
pregledu njenega poslovanja 
ki ga je opravil Izvedenec, 
se je ugotovilo, da glede nje. 
nega poslovanja ne gre niti 
za kaznivo dejanje grabeža, 
niti za poneverbo.

Medtem je bila bivša up
ravnica gostilne pri »Alešu« 
Ivanka Peršin 56 dni v pre
iskovalnem zaporu. Okrožno 
sodišče SRS pa je 20. maja 
1966 izdalo naslednji sklep: 

»V kazenski zadevi Peršin

Delo za
upokojenca

Planinsko društvo črnu 
če išče mlajšega upoko
jenca, ki bi za dva do tri 
mesece prevzel določeno 
delo pri nabavi različnih 
materialov za gradnjo no
vega planinskega doma na 
Mali planini. Nagrada 
okrog 100 tisoč dinarjev 
mesečno po dogovoru. 
Društvo bo poravnalo tudi 
vse potne stroške. Gre 
namreč za potovanje na 
poti Mala planina (žični
ca) in v razna podjetja.

Ponudbe pošljite na Pla
ninsko društvo Črnuče, 
Ljubljana — Črnuče.

Bežigrajcani v Kumrovcu

V njenem gostišču je sicer 
nastal relativno malenkostni 
primanjkljaj zaradi tega. ker 
obdolženka ni upoštevala zvi
šanja cen živilskih artiklov, 
rviti ni uvajala normativov 
glede količine in porabe ži
vil za posamezne obroke. 
Njen iztržek za živila, ki jih 
je dnevno servirala gostom 
v tem gostišču, ni kril niti 
režijskih stroškov.

In kaj pravi stečajni upra
vitelj, ki je imel »Aleša« v 
rokah? Takole poroča Okrož
nemu sodišču v Ljubljani: 

»Uspeh realizacije pri pro
daji osnovnih sredstev je do
ločno prikazal, kako nereal
no je postopala likvidacijska 
komisija Skupščine občine 
Ljubljana—Bežigrad s pred
sednikom Jurijem Drametom. 
člani Janezom Hiengom, Ro
manom Mlakarjem in Sonjo 
Vrščajevo. ki je vsa osnov
na sredstva dne 1. 10. 1964 
vpisala z zneskom din 500.500 
ter s tem povzročila postopek 
redne likvidacije in stroške 
v tej zvezi 715 000 din, posto
pek neprimerne prodaje bla
ga III. razreda škode: 698.138 
din, kar skupaj znese 1,413.138 
din.

Vprašanje in odgovor

Ali se bo Vodo
vodna cesta izgu
bila v plevelu?

Redna in izredna obraba os
novnih sredstev 755.345 din.

Stroški odvoza in vrnitve 
osnovnih sredstev: 18.640 din.

Letos bo dvanajst mladih 
Bežigrajčanov odšlo za teden 
dni na letovanje v Kumrovec. 
Na pot bo odšlo sedem de
klic in pet fantov, hčere in 
sinovi članov ZB z Ježice in 
Stožic. V Kumrovcu jih bodo 
sprejeli pod krov njihovi vrst
niki. Domov pa bodo mladi 
Bežigrajcani pripeljali tiste 
svoje nove prijatelje, pri ka
terih bodo med bivanjem v 
Kumrovcu.

Kumrovcu. Člani ZB pa bo
do poskrbeli, da si bodo mla
di gostje ogledali velike slo
venske spomenike NOB in 
dobršen del Slovenije. Poka
zali jim bodo ljubljanski mu
zej NOB, ljubljanski grad, 
Drago pri Begunjah, Bled, 
Krvavec in letališče Brnik.

Člani ZB pripravljajo mla
dim Kumrovčanom v Ljubija-' 
ni lep sprejem. Kumrovčani 
bodo ostali v Ljubljani prav 
toliko časa kot Bežigrajčani 
v Kumrovcu. Stanovali in 
jedli bodo pri družinah, kate
rih otroci bodo predtem v

Jeseni pa bosta navezali tes
ne medsebojne stike tudi sto- 
ženska šola »Danile Kumarje- 
ve« in šola Maršala Tita v 
Kumrovcu. 2e na začetku šol
skega leta bo prišel iz Kum
rovca eden izmed uslužben
cev kumrovškega muzeja. Na 
stoženski šoli bo mladim ci
cibanom in pionirjem pripo
vedoval o NOB in življenju 
maršala Tita.

Na osnovi obstoječe doku
mentacije je sodni izvedenec 
za gostinsko stroko ugotovil, 
da je pribitek na hrano zna
šal mogoče 4,5 odstotka ne 
pa 30 odstotkov, kot jih je 
glede na odvajanje Iztržkov 
sama prikazovala poslovod- 
kinja. Vse družbene prispev
ke je v redu odvajala, vsi 
usužbenci so bili v redu pla
čani. iztržki redno odvajani 
v Narodno banko — približ
no vsak dan — dobaviteljem 
so živila, pijače in fakture v 
redu poravnane-

Nevrnjena in neobračunana 
embalaža: 419 033 din ali sku
paj 2,607 033 dan, kar vse je 
bilo brez potrebe.

Moram ugotoviti, da sta bi
la redna likvidacija in ste
čaj popolnoma nepotrebna in 
uvedena zaradi nepravilnega 
postopka predsednika likvida
cijske komisije.«

Prvo dejanje te tragedije 
je tako končano«, pravi ste
čajni upravitelj, »toda nasto
pilo bo drugo dejanje: posto
pek zaradi oškodovanja up
ravnice Ivanke Peršinove, kd 
je bila 56 dni po nepotreb
nem v zaporu, njene bolezni 
ipd.

. Na osnovi teh dejstev je 
preiskava zoper Ivanko Per
šin sporazumno z javnim to
žilcem ustavljena, ker ni 
vzrokov za nadaljnji pregon.

Afera »Aleš«, ki je dodobra 
razvnela duhove, zakaj go
stilna je vrsto let blizu in 
daleč slovela kot ena najce

Bralec Slavko Milatovlč * 
Vodovodne ceste natn je po" 
slal to-le vprašanje:

Oh sprejemu lanskega ob
činskega proračuna je bila 
med postavkami za komunal
na dela Vodovodna cesta. Za 
ureditev odseka med Titova 
in Samovo cesto je bila zapi
sana postavka 14 milijonov 
starih dinarjev. Tudi Tovarna 
dekorativnih tkanin je prispe* 
vala nekaj denarja za asfalti
ranje, cesta pa še leto« ni 
uri-jena. Ob robovih raste 
plevel, ceste ne škropijo in 
ne pometajo, skratka ta od
sek Vodovodne ceste je -zares 
pravi »mrtvi« rokav. Ali tudi 
letos še ne bo prišla na vr
sto?

Dunja Bergant, referent za 
gradbene in komunalne zade
ve na občinski upravi, nam je 
odgovorila takole:

Za ureditev Vodovodne ce 
ste je lani plačala Tovarna 
dekorativnih tkanin 10 milijo
nov starih dinarjev. To je ves 
denar, ki ga imamo za uredi
tev te ceste. Rekonstrukcije 
nismo začeli zaradi tega, ker 
projekt ni popolcn. Urbani
stična dokumentacija za to 
predel ni urejena.

POSLOVNO ZDRUŽENJE GRADBENIH PODJETIJ, MED KATERIMI JE TUDI OBNOVAGIPOSS gradi najcenejša stanovanja
GIPOSS je poslovno zdru

ženje šestih gradbenih pod
jetij iz Slovenije, ki se je 
med drugim specializiralo za 
gradnjo stanovanj po tako 
imenovanem »Jugomont« si
stemu.

Pod okrilje GIPOSS spada
jo: »GORICA« iz Nove Gori
ce, »INGRAD« iz Celja, »PI
ONIR« iz Novega mesta, »OB
NOVA« iz Ljubljane, »SAVA« 
e Jesenic in »STAVBAR« iz 
Maribora.

Jugomont je montažni si
stem industrijske gradnje sta
novanj, podoben svetov

no znanemu danskemu siste
mu Nielsen comp, Larsen, ki 
ga veliko uporabljajo v skan
dinavskih državah, v Angliji, 
Zahodni Nemčiji in drugod. 
Prvi projekt montažnega si
stema, prirejenega za naše' 
klimatske razmere in za na
še tehnološke možnosti, je iz
delala skupina gradbenih 
strokovnjakov, arhitektov in 
inženirjev v Zagrebu in ga 
imenovala JU-60. 2e v letu 
1961. je bil ta sistem izpo
polnjen, predvsem v konst
rukcijskem pogledu, in je ta
ko nastal sistem JU-61. Zdaj

ta sistem naprej razvijajo 
skupine gradbenih strokovnja
kov v Hrvaški in Sloveniji.

Sistem »Jugomont« upora
bljajo v raznih krajih Jugo
slavije. Veliko stanovanj po 
tem sistemu so doslej že 
zgradili v Zagrebu, v Novem 
Sadu, čačku, Skopju, v Ce- 
lju, zdaj pa smo začeli gra
diti takšna stanovanja tudt 
v Ljubljani.

V Zagrebu so na primer 
1963. leta zgradili po tem si
stemu 2289 stanovanj, 1964 že 
2711 stanovanj in lani kar 
3000 stanovanj.

GIPOSS IMA NASLEDNJE 
ZMOGLJIVOSTI:

1966 — 3000 stanovanj
1967 — 3500 stanovanj
1968 in v naslednjih letih 

—4000 stanovanj.

»Savsko naselje II« 
gradi OBNOVA

V podaljšku Savskega nase
lja, ki ga bomo odslej na
prej imenovali kar »Savsko 
naselje II«, je po Jugomon- 
tu začelo gradili naše grad
beno podjetje OBNOVA. Ok
rog lokacije je bilo precej 
zapletov in urbanističnih zank 
ter zaprek, končno pa se je 
gradnja v tem predelu le pre
maknila z mrtve točke. Do 
jeseni prihodnjega oziro
ma najkasneje do konca 1967. 
leta bo tu zraslo 645 stano
vanj. Vsa ta stanovanja so 
za trg. Kandidati za nakup 
teh stanovanj se kot varče
valci1 lahko vključijo v grad
njo pri podjetju STANDARD 
Ljubljana, Celovška 87. Vse 
prodajne pogoje in informa
cije o kredtiranju posredu
je STANDARD m Celovški 
cesti tudi po telefonu 311— 
071.

tri površine, dvosobnih sta
novanj bo največ, in sicer 
342, imela pa bodo 60—65 kv. 
metrov površine, dvo in pol 
sobnih bo 16 s 70 kv. me
trov površine, trosobnih bo 
24 s 76 kv. metrov površine 
in tri in pol sobnih 19 s 87 
kv. metrov koristne površine.

Vsa ta stanovanja (večja) 
bodo v desetih blokih, manj
ša pa v petih. Skratka v 
»Savskem naselju II« bo zra- 
stlo do konca prihodnjega le
ta 15 stanovanjskih objektov, 
ki jih strokovno označujejo 
s P 4, kar pomeni, da bodo 
vsa petetažna oziroma štiri
nadstropna (pritličje in štiri 
nadstropja).

15 odst. ceneje kot 
klasična gradnja

Stanovanja - kakšna, 
kolikšna in za koliko?

Splošno znano je že, da so 
stanovanja grajena po Jugo
mont sistemu, na okroglo za 
15 odstotkov cenejša kot sta
novanja grajena na klasičen 
način. Toda oglejmo si cene: 

Garsonjera velja 3,250.000 st. 
din, enosobno stanovanje
4.260.000 do 5,250.000 st. din 
eno in pol sobno stanovanje
6.600.000 st din, dvosobno sta
novanje 7,450.000 st din, tro- 
sobno 10,132.000 st din in tri 
in pol sobno stanovanje
11.600.000 starih dinarjev.

Vsa nosilna konstrukcija 
montažni elementi — je 
celoti oblečena z izolacijskih1 
plaščem. Nosilni elementi s° 
v bistvu celice (celični s*' 
stem nosilnosti, podobno kol 
satovje), ki so sestavljene ** 
posameznih elementov i 
sov. Vsi kosi so med seboj 
povezani z vozniki (podobno 
kot bruna v brunaricah) a" 
vložki, ki spajajo element* 
med seboj v celoto. Posamež 
ni elementi ali plošče so •? 
armiranega betona, ki j,r> 
hkrati med seboj vežejo ^ 
z varjenjem. Vsak sestavni 
element ali plošča je teikl> 
1500 kg, njene dimenzije P® 
so: 1.20 x 2.70 m, medtem 
so stropni elementi nekolik0 
večji: 1.20 x 3.60 metra. / :

GIPOSS in Jugomont
Posebno pozornost 

gomont sistem posveča zvoc' 
ni in toplotni izolaciji, M z* 
doseže s posebnimi izoladr 
skimi oblogami. Zavod za ra‘ 
ziskavo materiala zelo sir0" 
go preverja kakovost vse 
gradbenih elementov in ,na’ 
terialov.

Movlaža okenskih membran na stanovanjskem bloku JU 64 v Olju.

V dveh stanovanjskih ob
jektih v »Savskem naselju 
II« bo 80 garsonjer s 26 kv. 
m površine, v treh stavbah 
bo 106 enosobnih stanovanj 
s 34 kv. metri površine, eno 
in pol sobnih stanovanj bo 
na razpolago 18 s 57 kv. me-

Kakšne so še prednosti 
Jugomonta?

V prvi vrsti so ta stanova
nja zelo hitro zgrajena: v 
slabem letu dni. Osnovni 
principi gradnje pa so na
slednji:

GIPOSS je doslej vložil ve' 
liko sredstev in prizadevc&l 
v izpopolnitev Jugomont sid ‘ 
ma, ki je v resnici postal ** 
njegov sistem, z namenov1' 
da razvije novo 
stanovanjske gradnje, ki on . 
goča cenejšo, hitrejšo, 1
kakovostno in sodobne/ 
gradnjo stanovanj, hkrati r' | 
zagotavlja tudi večjo produ 
tivnost dela.

J


